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Carles Puigdemont
President de la 
Generalitat de Catalunya

“Hem canviat la decisió
de tancar l’Escola Mar
Nova perquè han
variat les condicions”
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Els contraris a la urbanització
de la Cisa a Premià s’organitzen
La nova plataforma ‘La Cisa per a tothom’ convoca una manifestació per al pròxim diumenge 26 de març pàg 3

VILASSAR DE MAR pàg 10

Babord destinarà part de les 
dietes dels regidors a diversos
projectes de caràcter social

EL MASNOU pàg 8

Ramon Madaula i Roger 
Coma porten  ‘L’electe’ 
a l’espai Ca n’Humet 
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Un matí de sol solia ser sinònim de
vermut al restaurant del santua-
ri de la Cisa, a Premià de Dalt. Ara
els veïns de l’entorn no s’apleguen
a la terrassa per picar unes olives
i unes patates, sinó que ho fan al
voltant d’un manifest, el que de-
fensa la Plataforma La Cisa per a
tothom. “O paren això, o no po-
drem revertir la situació”, són les
primeres paraules del portaveu de
la plataforma, Jordi Pagès. En
aquest sentit, Pagès lamenta que
s’estigui prioritzant la construcció
d’uns habitatges de gamma alta
per davant del l’entorna natural de
la Cisa i el seu valor històric.

El moviment ha nascut amb la
voluntat d’aturar immediatament

el procés urbanístic que s’està
menjant la part verda del corredor
de La Cisa i que arriba fins a Can
Nolla. Tant és així, que des que s’ha
fet pública la creació dels 89 ha-
bitatges, la plataforma ja ha con-
vocat dues assemblees que han
atret l’interès de gent d’arreu de la
comarca. La Cisa per a tothom
també compta amb una comissió
legal encarregada de trobar es-
cletxes que permetin aturar les
obres a la zona.

LES CLAUS DEL MANIFEST
A banda de reivindicar la pre-
servació del territori i el patri-
moni històric i simbòlic, el ma-
nifest qüestiona la gestió políti-
ca que hi ha hagut davant el pro-
cés i la “possible especulació” que
hi ha hagut al darrere de la jun-
ta de propietaris que ha tirat en-
davant les obres. 

En aquesta línia, la plataforma
manté l’esperança i proposa l’a-
turada de les obres per valorar al-
tres alternatives que no passin ne-
cessàriament per la urbanització
dels terrenys. De fet, que exigeixen
un estudi en profunditat per ana-
litzar el valor biològic i arqueolò-
gic de la zona per fer efectiu el blin-
datge total del corredor de la Cisa.
Precisament, tal com apunta el tèc-
nic en patrimoni arqueològic de la
Diputació de Barcelona, Jordi
Montlló, “si no s’ha aprovat un do-
cument que certifiqui que no es
tracta d’un espai protegit, el pro-
jecte s’hauria de tirar enrere”. 

Davant d’aquesta possibili-
tat, la Plataforma La Cisa per a to-
thom no esperarà ni un segon
més i ha convocat una marxa po-
pular pel dia 26 de març, amb la
qual pretenen reconèixer el pa-
ratge natural que s’està perdent.

Una Cisa sense pisos
» Els contraris al projecte urbanístic de Premià de Dalt s’organitzen i constitueixen una plataforma
» La Cisa per a tothom convoca una primera mobilització i defensa que és possible aturar les obres

Víctor Ferran
PREMIÀ DE DALT

MOBILITZACIÓ4A l’espera de
conèixer l’estudi previ a la ur-
banització i de ratificar si el pro-
cés urbanístic s’ha dut a terme
correctament, el pròxim pas
de la plataforma serà en forma
de mobilització.

Concretament, el diumenge
26 de març amb la convocatò-
ria d’una marxa popular que
sortirà de l’antic ajuntament de
Premià de Dalt i acabarà a la
Cisa. “La intenció és donar a co-
nèixer el projecte”, afirma Jau-
me Batlle, membre de la plata-
forma i regidor de la Crida a
Premià de Dalt. En aquest sen-
tit, el principal recurs que uti-

litzarà la plataforma és “l’a-
pel·lació al sentit comú”, segons
diuen. De fet, Carlos García,
també regidor de la Crida, con-
sidera que la construcció d’a-
quests xalets i el parc públic no
respon a cap necessitat i vul-
nera el llegat que ha deixat el
patrimoni de la Cisa. 

D’altra banda, García avan-
ça que des de la Plataforma
s’ha estudiat parlar amb les
institucions implicades i que, de
moment, no han mantingut
contactes amb la junta de pro-
pietaris, però que no descarten
fer-ho si es tenen compte les
exigències del manifest.

26 de març: marxa popular
per conèixer el projecte

Un grup de veïns (esquerra) s’ha organitzat per frenar la construcció de pisos a la Cisa (dreta). Fotos: Línia Mar



| 4 líniamar.cat OpinióMarç 2017

publicitat 686 429 517líniamar.cat

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Mar no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

redacció: liniamar@comunicacio21.com 
publicitat: publicitat@comunicacio21.com
administració: facturacio@comunicacio21.com

Dipòsit legal: B 6618-2015

amb el suport de:Difusió controlada

14.135 exemplars mensuals

per Salvi Pardàs

A l’unionisme se l’hauria de
portar a l’escola per aprendre
un parell de coses bàsiques.
Primer, la Constitució espa-
nyola no respecta un dret humà
fonamental, l’autodetermina-
ció dels pobles. Per tant, el
que és il·legal des del punt de
vista del dret internacional és
la mateixa Constitució. La clàu-
sula de la “indivisibilidad” d’Es-
panya va ser escrita per impe-
dir que Catalunya esdevingués
mai un país lliure. Per tant, l’o-
bligació dels catalans que ens
estimem la nostra pàtria és
saltar-nos la llei espanyola per
poder construir una República
de ciutadans lliures. Les revo-
lucions es fan així i nosaltres,
tots, ho segellarem anant a vo-
tar en referèndum. Si guanya el
sí, la transició s’haurà comple-
tat i la monarquia passarà a ser
ja un problema de l’estat veí,
sentint-ho molt i desitjant als
espanyols bona sort. Segon,

l’unionisme acusa l’indepen-
dentisme de voler fer un cop
d’Estat quan els únics cops
d’Estat a Espanya (Felip V de
Borbó, Miguel Primo de Rive-
ra, Francisco Franco) els han
portat a terme sanguinaris dic-
tadors contravenint l’ordre de-
mocràtic, massacrant la po-
blació civil, imposant la llei
per la força de les armes i vo-
mitant el seu odi contra les as-
piracions nacionals dels cata-
lans. Un moviment pacífic amb
profundes conviccions demo-
cràtiques i que l’únic que an-
hela és construir un país per a
tots no pot ser acusat de “col-
pista”. El cop d’estat vindrà si
vostès, senyors garants de la
unitat d’Espanya, decreten l’es-
tat d’excepció, ens envien la Le-
gión o El Ejército per esclafar
urnes, ocupen la Generalitat o
empresonen els nostres repre-
sentants polítics. Tornin-ho a
fer per enèsima vegada.

Un diari participatiu

4Qui són els "colpistes"?

#DemanenDiàleg #TragèdiaAlPort

@roman_maxim: Puigdemont i Jun-
queras demanen diàleg a Rajoy abans que
"sigui massa tard", en una carta conjunta
a 'El País'.

@agustibranas: Algun expert/a a la
sala que pugui explicar i/o aclarir el
perquè del tràgic accident  al port de
Barcelona?

#PrayForLondon

@elDavidMiquel: Descansin en pau les
víctimes de l’atemptat de Londres. Entre
elles un policia que ha perdut la vida en-
frontant-se a l'atacant.

Un diari plural

per Gemma Aguilera

4Segur que tomba

“No hi haurà contrapartides”;
“El Govern aplicarà la llei”;
“No hi haurà res a canvi de
res”. És el relat fabricat a Ma-
drid amb el consens de totes les
institucions polítiques, econò-
miques i judicials que han vis-
cut, viuen i volen viure durant
molts anys dels fruits d’una
transició fictícia i viciada des
del primer dia. Aquesta reacció
anòmala i estratègicament er-
rònia per a un país que cerqui
la pau social només s’explica
per la vulnerabilitat d’un règim
que, lentament, comença a fer
aigües. 

La crisi de la monarquia,
l’impacte de la corrupció, la
substitució del PSOE per Po-
demos, una esquerra abertzale
que recupera múscul i l’ascens
de l’independentisme català
són alguns dels indicadors d’a-
questa crisi, que ara s’accen-
tuarà amb l’adéu definitiu d’E-
TA. La unitat antiterrorista ja no
serà l’argamassa de la vella po-
lítica. És per això que el règim
del 78 necessita imposar el fals
relat de la derrota sense mati-
sos d’ETA, una derrota que
l’Estat ven com una victòria de
la democràcia, com si la guerra
bruta del GAL, les tortures -es-
garrifosament documentades
en un informe recent sobre la
tortura al País Basc des de 1960

a 2013-, o la  llei de partits no
haguessin existit mai.

ETA ha assassinat més de
800 persones innocents, ha fet
molt de mal, sobretot a la so-
cietat basca que defensava els
seus posicionaments de forma
purament democràtica, però
això no pot servir d’excusa per-
què Madrid intenti avortar el
desarmament i la dissolució
d’un grup sense sentit. Però si
els senyors del règim del 78 ac-
ceptessin que el conflicte basc és
això, un conflicte polític, s’ado-
narien que al món els conflictes
polítics en què hi ha hagut vio-
lència s’han resolt sense humi-
liacions ni amb vencedors i
vençuts. El llenguatge bèl·lic
del franquisme que pretén im-
posar l’Estat amb ETA és una
pèssima estratègia, si és que re-
alment l’Estat espanyol vol po-
sar punt final a una història que
va començar fa més de mig se-
gle. Pretendre la rendició ab-
soluta i que demanin perdó
sense que el govern faci un gest
amb els 350 presos polítics es-
campats arreu –alguns dels
quals malalt–, és senzillament
estúpid. I perillós. Com també
ho seria tenir la temptació de
tornar a aplicar la llei de partits
contra l’esquerra abertzale.

ETA ha fet un pas de gegant.
Un gest que cal valorar. Anun-

ciar, unilateralment, el desar-
mament, malgrat que l’Estat no
hagi mogut ni un dit per dialogar
i hagi negat, ni que fos per cau-
ses humanitàries, l’acostament
dels presos, és importantíssim.
Ho ha fet comptant amb l’aval de
la societat civil i d’observadors in-
ternacionals, que des del 2013
s’organitza al Bake prozesua In-
dartzeko Foro Soziala, un fò-
rum social que va dissenyar un
full de ruta que implicava tam-
bé l’Estat espanyol i que no ha
complert. De moment, només
ETA ha fet el pas. No hi ha pre-
cedents en conflictes compara-
bles en què l’Estat s’hagi negat a
col·laborar amb el desarmament
i que, a més, pretengui constru-
ir un relat que posi en perill el fi-
nal esperat per la societat. La ir-
responsabilitat és molt gran.

El final d’ETA ens permet
veure la imatge patètica de la
fase final de Règim del 78, els
valedors del qual s’aferren al
Pacte Antiterrorista perquè el
veritable reformisme que sor-
geix de les nacionalitats histò-
riques els supera. Són cons-
cients que sense ETA el projec-
te ideològic del búnquer espa-
nyol és més dèbil, i compteu-hi,
no trigarà a arribar el moment
en què “segur que tomba”.

Publicat a El Món.cat

Actualitat a la xarxa
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per Enric Casulleras

Un Estat està format per un conjunt
d’institucions que han de vetllar per
solucionar els problemes col·lectius de
la seva gent: prestar serveis públics,
garantir ordre i justícia, construir in-
fraestructures.

Una bona part de la població ca-
talana ha arribat a la conclusió que
l’Estat espanyol no està interessat a re-
soldre aquests problemes dels cata-
lans, tot i que els catalans contribu-
eixen com ningú a finançar les insti-
tucions espanyoles. L’experiència els
diu que dins l’Estat espanyol sempre
patiran greuges econòmics; que la
seva llengua no serà defensada, i que
la sanitat, l’educació i les rodalies se-
guiran patint un finançament amb in-
suficiència crònica. Amb tota la lògi-
ca del món, aquests catalans voldrien
tenir un Estat amic, i com que a Es-
panya no el veuen possible, desitgen
un Estat català.

Naturalment, hi ha altres cata-
lans que no ho veuen així, i preferirien
seguir com fins ara, dins l’Estat es-
panyol. Les dues posicions són igual-
ment legítimes. Però com que en un

territori no hi pot haver simultània-
ment dos estats, caldrà triar.

Fins ara no hem pogut triar,
perquè els estats, abans del segle
XX, es conformaven a partir d’en-
frontaments militars, matrimonis
entre reis o atzars dinàstics. Al se-
gle XX tampoc vam poder triar,
perquè vam passar d’una dictadura
(la de Primo de Ribera) a l’altra (la
de Franco) amb un interludi molt
crispat (la II República), i, en morir,
Franco ho va deixar tot “atado y
bien atado”.

Però ara som al segle XXI, i tot
això ha passat a la història. Al segle
XXI, les societats democràtiques re-
solen aquestes qüestions sotmetent-
les a referèndums democràtics. És
així de senzill, i tot el món, dins i fora
d’Europa, ho entén. Quan els partits
polítics d’Espanya diuen que no en
volen ni sentir parlar, demostren
que segueixen amb la mentalitat del
segle XIX: una mentalitat prepo-
tent, d’arrels militars, autoritària.
Una raó de més per votar a favor de
separar-nos d’un Estat així.

4És així de senzill
Un diari obert

Això ens ve de lluny. Ja a Tolosa de
Llenguadoc, l’any 1323 s’instaurà un
certamen literari que anomenaren
Jocs Florals, on competien trobadors
i poetes. Modernament, amb la Re-
naixença, s’instauraren els premis En-
glantina, Viola i Flor Natural. En di-
verses èpoques van desaparèixer i en les
dictadures de Primo de Rivera i el ge-
neral Franco es prohibiren les activitats
culturals en català. A l’escola alguns và-
rem conèixer la poesia en castellà,
com era tot l’ensenyament. Per sort, les
coses han canviat molt. Des de fa
temps, la poesia catalana és més co-
neguda. Qui faci una volta pels mitjans
informatius i les xarxes, si està inte-
ressat a seguir les novetats editorials de
llibres de poesia, concursos, recitals, et-
cètera, s’adonarà que hi ha, malgrat les
queixes de la gent del gremi, una gran

afició per tenir accés a la poesia. La poe-
sia se la té com la germana pobra i mi-
noritària de l’escriptura i massa vega-
des es tracta els lectors i aficionats a la
poesia com a somiatruites, uns ro-
màntics o ser uns beneits. A l’Ateneu
Barcelonès s’imparteixen cinc cursos de
redacció de poesia amb una gran as-
sistència i amb uns fruits molt profi-
tosos. Diaris que publiquen llibres de
poesia, certàmens, concursos, lectures
de vegades acompanyades de música,
tallers de poesia a les escoles... Són l’ex-
ponent que hi ha prou gent interessa-
da en aquest art. Qui no ha escrit uns
versos a qui estima, ha fet lectura de
poemes a festes i enterraments o ha en-
viat Nadales a la família i amics? Es pot
concloure, sense por a l’error, que Ca-
talunya és el país del món amb més
poetes per quilòmetre quadrat. 

per Jordi Lleal

4Catalunya, país de poetes

#AniversariCanSanpere #EsborrarElFranquisme #JuditNeddermann

@SilviaTomasTrio: Dissabte 1 d’abril, con-
cert per celebrar el quart aniversari de
Can Sanpere, espai veïnal autogestionat
de Premià de Mar.

@elmasnou_cat: Ja ha estat retirada la
darrera placa amb simbologia franquista
de les façanes dels edificis del Masnou. 
#MemòriaHistòrica.

@auditori_gi: Moltes felicitats a la can-
tant Judit Neddermann pel premi a 
la Millor cançó d'autor per 'Mireia'.
#PremisEnderrock.

La comarca online
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Un diari compromès

Sovint tots els detractors del refe-
rèndum per decidir la independència
de Catalunya utilitzen la por com a
principal argument per carregar con-
tra el procés que ha de desembocar
aquest setembre amb l’obertura dels
col·legis electorals i la col·locació de
les urnes.

En lloc d’oferir propostes alter-
natives a la construcció del nou país,
el govern espanyol i els partits im-
mobilistes que hi donen suport no es
cansen de repetir que amb una Cata-
lunya sobirana els jubilats i jubilades
no tindrien garantit el pagament de la
seva pensió.

Aquests arguments, però, tenen
cada cop menys arrelament entre la
ciutadania, perquè si repassem les xi-
fres econòmiques constatem com la
situació de la caixa única per pagar les
pensions a Espanya està sota mí-
nims.

Mentrestant, seria bo recordar
que històricament els catalans hem
tingut superàvit per pagar les pen-
sions de la nostra gent gran. De fet,
com explicava el Secretari General de
Treball, Afers Socials i Famílies de la
Generalitat, Josep Ginesta, Catalunya
ha aportat un 26% dels excedents de
la guardiola de les pensions. Per tant,
continuar dins de l’Estat espanyol no
ens garanteix que puguem seguir pa-
gant les prestacions, mentre que amb
un estat independent no només les
pensions estan garantides sinó que es

podrien incrementar, des del primer
dia, amb el valor de l’IPC.

Si Catalunya manté la taxa d’acti-
vitat econòmica actual, si reduïm en-
cara més la taxa d’atur i si creem un
nou marc laboral propi amb una ocu-
pació de qualitat, podrem equilibrar
sense cap dificultat el nostre sistema
de pensions.

La sobirania que reclamem ens ha
de permetre legislar, sense demanar
permís al govern espanyol, sempre
prioritzant el benestar de la ciutada-
nia. Deia Joan Tardà fa uns dies que
l’estelada no dóna menjar a la gent. I
tenia raó, perquè el que necessitem és
ocupació digna i de qualitat. Només
així podrem mantenir l’estat del ben-
estar i augmentarem els nostres drets
subjectius.

Però per poder disposar de totes
aquestes eines és indispensable ce-
lebrar un referèndum i així decidir
el nostre futur polític. I recollint l’ar-
ticle conjunt de Puigdemont i Jun-
queras, si es manté el rebuig fron-
tal de PP, PSC-PSOE i Ciudadanos
no renunciarem a exercir el nostre
dret. Si el Regne Unit i Escòcia van
pactar un referèndum, perquè a Es-
panya no podem acordar en una
taula les diferències polítiques que
ens separen?

Si continua el rebuig frontal al re-
ferèndum, Catalunya obeirà la seva
pròpia legalitat. I quan arribi l’hora
votarem i guanyarem!

per Jordi Seguer

Un cop païda l'eufòria -amb mala di-
gestió a La Corunya inclosa- de l'èpic
partit contra el PSG, vam ser testi-
monis d'un autèntic despropòsit ar-
bitral al camp del Madrid. Mateu La-
hóz va tenir una actuació durant el
Madrid-Betis que va més enllà dels
errors inherents a la tasca de jutge
d'un partit. No van ser errades que es
puguin atribuir a una incorrecta
apreciació. El que va perpetrar el
col·legiat valencià va ser de jutjat de
guàrdia. 

I tots sabem que no és el primer
cop, ni amb ell de protagonista ni amb
altres companys seus de professió. La
jugada que ha fet la volta al món, i que
ha deixat Mateu retratat, va succeir a
més en un moment crucial del partit.
Era el minut 20 del matx quan Key-
lor Navas va atropellar literalment
Brasanac del Betis. Una jugada que no
admetia cap mena de discussió: era
expulsió del porter, de llibre, no ca-
lia ser ni aficionat al futbol per tenir-
ho clar. Doncs ni falta, Mateu va dei-
xar seguir el joc com si no hi hagués
hagut contacte. La jugada encara
avergonyeix més quan, al final del
partit, Ceballos del Betis revelava
que l'àrbitre li havia reconegut que
l'acció de Keylor mereixia l'expulsió.
Per tant, no va tenir el valor de fer
quelcom tan senzill com aplicar el re-
glament. 

Poc abans del descans, i ja amb 0-
1 favorable als andalusos, no va xiu-
lar un claríssim penal de Carvajal a
Sanabria que lògicament hauria po-
gut ser decisiu. A la segona part, va
amnistiar Cristiano i Marcelo de veu-
re targeta groga. Tots dos s'haurien
perdut el transcendental partit a San
Mamés contra l'Athletic si l'àrbitre va-

lencià els hagués amonestat en ac-
cions clarament mereixedores de
sanció.  Per què tantes ajudes? 

La llista de jugades en què els
blancs han estat afavorits aquesta
temporada és tan extensa i flagrant,
que només s'explica des d'una clara
premissa: massa poques Lligues en els
últims anys (només 1 en 8 campany-
es). El club presidit per Florentino Pé-
rez està tan obsessionat amb aquest
fet, que a més adopta el paper de víc-
tima. Zidane insinuava recentment
que les victòries dels seus homes
molesten, donant a entendre que són
perseguits o alguna cosa semblant.  

Absolutament delirant. I no en te-
nen prou, que des dels seus altaveus
afins s'atreveixen a desprestigiar la re-
muntada del Barça contra el PSG in-
sinuant favors arbitrals. És encara
més còmic (per dir-ho d'alguna ma-
nera) veure com en el propi país de
l'equip derrotat només es parla de ri-
dícul del PSG i de gran gesta dels
blaugranes.

Sabem que, com sempre, ens to-
carà lluitar contra tots aquests im-
ponderables. Ells són uns mestres en
el pervers art de la manipulació, però
és trist des del punt de vista de l'es-
portivitat. Ja no només a la Lliga es-
panyola, on sembla escrit que aquest
any han de ser els campions per de-
cret, sinó fins i tot a Europa, on els
ecos de les seves patètiques queixes
poden provocar que els àrbitres es ve-
gin condicionats en els pròxims par-
tits del Barça. Per començar, en la in-
teressant eliminatòria de quarts de fi-
nal de Champions contra la Juventus
de Torí. Serà esgotador, però l'anhe-
lat triplet passa també per fer front a
tota aquesta ofensiva mediàtica.

per Sergi Villena 

@annamuxart: Aquest matí, d'amagat,
ha arribat l’esperada primavera. La du-
ia penjada al bec tot xisclant, una
oreneta.

@InfoMatilB3: Un partit de futbol entre
infants, a Alaró, va acabar a cops entre els
pares. Una baralla, us podem avançar,
anunciada a les xarxes. 

@Miquel_04: Rajoy preveu visitar la 
setmana que ve Catalunya per anunciar
una "forta" inversió en infraestructures. 
Hahaha... És que em pixo.

Opinió en 140 caràcters

4Votarem i guanyarem 4Arbitratges sospitosos
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HABITATGE4Catalunya tor-
na a disposar d’una eina clau per
garantir que ningú es quedi al ca-
rrer. La Llei 4/2016, de mesures de
protecció del dret a l’habitatge de
les persones en risc d’exclusió resi-
dencial, ja està en marxa. Amb la
nova normativa, les administra-
cions disposen de més instruments
per ajudar les famílies que estan en-
deutades, ampliar el parc públic de
pisos i evitar així els desnonaments. 

Amb aquesta nova llei es dóna,
en paraules del Govern, “una res-
posta ràpida, necessària i de país” a
la suspensió per part del Tribunal
Constitucional (TC) de la normativa
anterior, la Llei 24/2015, de mesures
urgents per afrontar l’emergència en
l’àmbit de l’habitatge i la pobresa
energètica. En concret, permet su-
perar els tres elements clau de l’an-
terior normativa que quedaven sus-
pesos pel TC: la mediació, el lloguer
social i les expropiacions de l’ús
dels pisos en cas de necessitat a mu-
nicipis amb una alta demanda. 

La llei va ser aprovada per una-
nimitat al Parlament el passat 23 de
desembre i és fruit de la proposta
elaborada pel grup de treball cons-
tituït per representants de la Ge-
neralitat, entitats municipalistes, el

Consell de l’Advocacia Catalana i l’A-
juntament de Barcelona.

MÉS COBERTURA
Una de les principals novetats de la
normativa és que s’amplia el nom-
bre de municipis on el Govern acre-
dita que hi ha una alta demanda
d’habitatge social. En concret, han
passat de 72 a 234 a tot Catalunya,
mentre que a l’àmbit metropolità,
l’increment ha estat de 43 a 95. En

aquests municipis, el Govern podrà
aplicar l’impost sobre pisos buits i re-
captar fins a 20 milions d’euros.

Amb la nova normativa a la mà,
aquests municipis tenen eines per
poder intervenir en matèria d’ha-
bitatge i evitar l’exclusió residencial.
En concret, poden expropiar tem-
poralment l’ús dels pisos buits d’en-
titats financeres i grans propietaris
per donar-los un ús social.

La llei també prioritza la me-
diació entre els bancs i les famílies
amb sobreendeutament a causa
de l’habitatge, amb la qual cosa es
buscaran solucions per evitar que
hagin de marxar de casa seva. En
aquesta línia, s’estableixen mesu-
res per reallotjar amb lloguer so-
cial famílies en risc d’exclusió i de
ser desnonades.

Més de 1.100 tècnics d’habi-
tatge i de serveis socials, respon-
sables jurídics, així com càrrecs
electes han participat en les set jor-
nades de formació sobre les no-
vetats de la llei i ja s’han constituït
les vuit comissions de sobreen-
deutament, formades per repre-
sentants del Govern, les entitats so-
cials, advocats, ajuntaments i en-
titats financeres, que ajudaran les
famílies més vulnerables.

COMPROMÍS DEL GOVERN
Per altra banda, la normativa recull
el compromís del Govern de pre-
sentar, en un màxim de nou mesos,
una llei per regular el lloguer a Ca-
talunya. Aquesta futura legislació
es basarà en els criteris del grup de
treball sobre el lloguer impulsat per
la Generalitat i que va presentar les
seves conclusions al gener. 

Garantint el dret a l’habitatge
» La nova llei de protecció del dret a l’habitatge per a persones en risc d’exclusió ja està en marxa

» La normativa permet a les administracions disposar de més eines per evitar desnonaments

PISOS BUITS4La norma pos-
sibilita expropiar l’ús de pisos buits
d’entitats financeres i grans propie-
taris per donar-los una utilitat social
durant un període d’entre 4 i 10 anys,
emparant-se en la llei d’expropiació.
Aquesta mesura compta amb una
dotació de 14 milions, els quals
aportaran a parts iguals els ajunta-
ments dels 234 municipis amb for-
ta demanda d’habitatge social i la
Generalitat. Es calcula que es podrà
expropiar l’ús de 2.000 pisos buits. 

REALLOTJAMENT4La nova
norma obliga les entitats finance-
res i grans propietaris a reallotjar fa-
mílies en risc de ser desnonades

amb un lloguer social durant tres
anys ampliables a tres més. 

MEDIACIÓ4El nou text legal
estipula la creació de comissions
arreu del país que analitzaran els
casos de sobreendeutament de fa-
mílies a causa de l’habitatge per
trobar una solució. Seran les Co-
missions d’Habitatge i Assistència
davant Situacions d’Emergència
Social (CHASE). El Govern ha ela-
borat diverses guies de suport,
per orientar els ciutadans, les en-
titats financeres i els ajuntaments
a l’hora d’aplicar la nova Llei, que
es poden descarregar al web
d’Habitatge de la Generalitat.

Les eines que aporta la llei

Amb l’impost de 

pisos buits es podran 

recaptar 20 milions

Els municipis de l’àmbit metropolità que la Generalitat acredita que tenen una alta demanda d’habitatge social s’han doblat amb la nova llei. Infografia: Línia

habitatge.gencat.cat
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MEMÒRIA4El Masnou ja no té
cap rastre de simbologia fran-
quista. El 17 de març l’Ajunta-
ment va retirar l’última placa
amb simbologia de la dictadu-
ra que quedava als carrers del
poble, ubicada al passeig Prat
de la Riba.

La retirada de simbologia
franquista s’emmarca en la Llei
de Memòria Històrica aprovada
al Congrés espanyol el 2007 i la
Llei del Memorial Democràtic,
aprovada al Parlament. Totes
dues lleis assenyalen que la res-
ponsabilitat de retirar els sím-
bols és dels Ajuntaments, ja que
són les administracions locals les
que tenen competències en l’es-
pai públic. En aquest sentit, el
procés per netejar el rastre fran-
quista del Masnou va començar
l’any passat, quan l'alcalde, Jau-
me Oliveras, es va adreçar l'any
passat, per mitjà de cartes, als
propietaris de les cases o finques
en què s'havia detectat alguna

placa o altre element de simbo-
logia franquista a les façanes.

L’objectiu era comunicar als
propietaris que aquests símbols
havien de ser retirats per com-
plir amb les lleis de memòria
històrica. I és que les mateixes
lleis estableixen que és necessari
el vistiplau dels propietaris dels
immobles abans de fer efectiva
la retirada. L’Ajuntament va
obrir un període perquè els

veïns presentessin al·legacions si
ho consideressin oportú, que
va finalitzar el 15 de març.

NOMENCLÀTOR
Un cop retirades les plaques fran-
quistes, el govern municipal es-
tudia crear un grup de treball de
persones expertes per estudiar els
noms de carrers del poble i que
servirà de suport a la tasca de la
Comissió d’honors i distincions.

L’última placa estava al passeig Prat de la Riba. Foto: Ajuntament

El Masnou ja no té cap símbol
franquista als seus carrers

» L’Ajuntament retira l’última placa al passeig de Prat de la Riba
» La retirada s’emmarca en la Llei de Memòria Històrica del 2007

Ramon Madaula i Roger Coma
porten ‘L’electe’ a Ca n’Humet

TEATRE4Un jove polític que
acaba de ser escollit president té
un problema greu a l’hora de fer
el seu discurs d’investidura. No
pot evitar fer una ganyota os-
tensible que, de cap manera,
vol fer visible davant de la ciu-
tadania. Aquest és el punt de
partida de L’electe, l’obra de te-
atre que diumenge aterra a Ca
n’Humet.

El muntatge és obra de Ra-
mon Madaula, que també in-
terpreta el psiquiatre al qual re-
corre el líder polític (Roger
Coma) per solucionar sl eu pro-

blema. Tot plegat sota la direc-
ció de Jordi Casanovas

Les converses entre els per-
sonatges interpretats per Ma-
daula i Coma es converteix en
una batalla entre els seus dos
universos: el de la política con-
tra el de la ciència.

Madaula va quedar finalista
del 5è Torneig de Dramatúrgia
Catalana de Temporada Alta 2015
amb L’electe. Ara, aquesta co-
mèdia dramàtica sobre els efec-
tes de la política i les teràpies psi-
quiàtriques arriba al Masnou el
26 de març a les set de la tarda.

La CUP vol expulsar la regidora
Sandra Miras del partit

POLÍTICA4El darrer Ple munici-
pal, celebrat el 16 de març, va ser-
vir perquè la CUP escenifiqués un
conflicte intern que podria acabar
amb l’expulsió del partit de la re-
gidora Sandra Miras.

L’origen de la polèmica és la
negativa de Miras a abandonar el
càrrec de regidora, tot i que la for-
mació anticapitalista assegura
que segons el codi ètic del partit
aquesta s’hauria d’haver produït
en l’últim Ple. De fet, la compan-
ya de files de Miras, Laia Noy, sí
que va fer el pas. “Els ideals del
partit defugen de la professiona-

lització dels seus representants”,
va etzibar Noy, abans d’instar a
Miras a renunciar al càrrec.

En resposta, Mira va argu-
mentar que el relleu no s’ha de
produir fins al juny. “Fins ales-
hores el meu compromís de tre-
ballar estarà intacte”, va avançar.

En el torn d’intervencions, un
integrant de l’assemblea local de
la CUP va assegurar que la for-
mació iniciarà aviat els tràmits per
expulsar Miras del partit perquè
passi a ser regidora no adscrita.
“La seva negativa és una violació
flagrant del codi ètic”, va dir.

Una quinzena d’actes per
commemorar l’Any Lluís Millet
CULTURA4El 31 de març la
Casa de Cultura i l’associació
cívica Gent del Masnou acolliran
les inauguracions de les exposi-
cions institucionals de l’any Mi-
llet, que commemora el 150è
aniversari del naixement del
músic Lluís Millet. 

En el cas de la Casa de Cul-
tura,  Lluís Millet i Pagès, una
vida i els seus anhels es podrà
veure fins al 21 de maig, mentre
que El Masnou del mestre Millet

estarà oberta al públic fins al 8
de juny a Gent del Masnou. Les
dues exposicions només són
dues de la quinzena d’iniciatives
programades en el marc de l’any
Millet, que es va presentar el 17
de març amb un concert d’Anaïs
Oliveras i Àlex Sanmartí. 

Un dels actes més destacats
del programa serà el concert que
l’Orfeó Català -del qual Millet en
va ser fundador- oferirà el 22 d’a-
bril a l’Església de Sant Pere.

Drogues | Llum verda al Pla municipal
L’entitat Projecte Home, dedicada a la prevenció, el tractament i la rehabilitació de les

drogodependències s’ha incorporat al Pla Municipal de Drogodependències, al qual va
donar llum verda l’últim Ple Municipal celebrat el 16 de març. La principal novetat del

Pla és l’augment de recursos per a la prevenció, amb especial atenció a les famílies.
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Vilassar de Mar

Babord destinarà part de 
les dietes a projectes socials

INICIATIVA4Els regidors de Ba-
bord destinaran 3.000 euros pro-
cedents de les dietes ingressades
pels regidors per assistir als Plens
municipals al projecte Retorn So-
cial, impulsat per aquesta aliança
de formacions polítiques que
compta amb quatre regidors a
l’Ajuntament. Es tracta d’un pro-
jecte a través del qual Babord fi-
nançarà projectes socials impul-
sats per entitats i col·lectius sen-
se finalitat lucrativa de Vilassar.

A banda de part de les dietes
dels regidors, la formació política
també destinarà a aquesta inicia-
tiva les dietes que reben els con-
sellers representants de la forma-
ció a la SA municipal. Els diners de
les dietes que no es destinin al Re-
torn Social aniran destinats al fi-
nançament de la candidatura.

Entre els requisits que han
de complir els als aspirants que
vulguin rebre finançament hi ha
que els projectes estiguin dedicats

a la igualtat i la inclusió, vagin di-
rigits als sectors socials més des-
afavorits econòmicament, que
vetllin per la defensa de l'espai pú-
blic, la mobilitat sostenible, la so-
birania alimentària i la sostenibi-
litat. També es valorarà els pro-
jectes basats en l’economia social
i cooperativa.

Les sol·licituds per optar als
diners del Retorn Solidari es po-
den enviar a Babord fins al prò-
xim 26 de març.

Setmana de la Salut | Vilassar, municipi cardioprotegit
Des del 28 de març fins al 7 d’abril Vilassar tornarà a celebrar la Setmana de la Salut. L’esdeve-
niment servirà per presentar els 14 nous desfibril·ladors externs automàtics instal·lats en dife-

rents punts del poble. La presentació serà l’1 d’abril a l’escola Pérez Sala, amb una flashmob
basada en els moviments de reanimació cardiopulmonar i amb un Mannequin Challenge. 

MULTA4 L’Autoritat Catalana
de la Competència (ACC) ha san-
cionat l’empresa Electricitat Bo-
quet SL, adjudicatària del servei
de manteniment d’enllumenat
públic a Vilassar de Mar des de
l’any 2013.

L’ACC l’ha sancionat pel seu
comportament en concursos pú-
blics acordant preus i intercan-
viant informació de les propostes
que cadascuna d’elles presentava
en les licitacions. Respecte de Vi-
lassar de Mar, es tracta exclusi-
vament de contractes d’obres de
l’any 2010 sobre renovació d’en-
llumenat públic de diferents ca-
rrers, que van ser executades i re-
cepcionades durant l’any 2010, se-
gons ha informat l’Ajuntament,
però no afecta el contracte actual.

Sancionen
l’empresa gestora
de l’enllumenat

MÚSICA4La cantant vilassa-
renca Judit Neddermann ha
guanyat el premi a millor cançó
d’autor dels premis Enderrock
per Mireia, en un guardó decidit
per votació popular.

Neddermann va rebre el
guardó en una cerimònia cele-
brada el 9 de març a Girona. La
vilassarenca finalment no va po-
der fer-se també amb els dos al-
tres premis als quals optava.
Per una banda, el de millor ar-
tista va ser per al grup Manel,
mentre que el premi a millor disc
de cançó d’autor - al qual havia
estat nominada per l’àlbum Un
segon- va ser per l’Ós bipolar de
Quimi Portet.

El premi ajuda a consolidar
Neddermann en el panorama
musical català, al costat de mú-
sica consagrats com el mateix
Portet o Jaume Sisa.

Neddermann,
premi a millor
cançó d’autor

Imatge d’arxiu d’una assemblea de Babord. Foto: Arxiu
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Premià de Mar

L’explosió de gas del 18 de se-
tembre en un bloc de pisos de la
Gran Via Lluís Companys conti-
nua portant cua. La darrera po-
lèmica ha sorgit després que els
veïns afectats denunciessin que
l’Ajuntament els havia reclamat
400.000 euros per fer front a les
despeses d’arranjament de l’edi-
fici després de la deflagració. 

A través d’un comunicat, els
afectats han recordat que no són
“ni els causants ni els responsa-
bles” de l’explosió i asseguren
que va ser el cap de l’àrea d’Ur-
banisme de l’Ajuntament, Jordi
Lluch, qui els va comunicar que
havien de fer front a aquesta des-
pesa. A més, afirmen que el seu
advocat va rebre al febrer la fac-
tura detallada dels costos. L’A-
juntament, però, ha negat els fets

i ha respost que el consistori no ha
exigit mai diners a ningú, a més
d’assegurar que tampoc ho farà en
un futur. 

En aquest sentit, l’Ajunta-
ment ha assegurat que vetllarà
perquè les empreses assegura-
dores dels pisos es facin càrrec de
les pèrdues materials dels veïns.
Un cop es dugui a terme aquest
pas, el govern municipal preveu
presentar a les companyies d’as-
segurances les despeses que el
municipi ha realitzat, per tal que

siguin retornats. De tota manera,
en declaracions a Ràdio Premià de
Mar, l’alcalde Miquel Buch, ha as-
segurat que l’Ajuntament només
reclamaria diners als veïns un
cop els propietaris hagin cobrat de
les asseguradores. 

L’Ajuntament només s’ha pro-
nunciat a través d’un comunicat
signat per tots els grups munici-
pals a excepció de la Crida. Cap
departament de l’Ajuntament ha
volgut respondre les preguntes
d’aquesta publicació. 

Els veïns encara no han pogut tornar a casa. Foto: Arxiu

L’Ajuntament nega haver exigit
diners als afectats per l’explosió
» Els veïns van denunciar que el consistori els demanava 400.000 euros

» El govern municipal nega els fets i assegura que no exigirà diners

El centre comercial del port
obrirà a principis del 2018

URBANISME4Un any després
d’iniciar les obres del nou port, l’A-
juntament i Marina Port Premià,
calculen que els treballs finalitza-
ran a finals d’any i que el nou com-
plex es podrà inaugurar el primer
trimestre del 2018.

L’espai tindrà una àrea de
18.000 metres quadrats dedicada
a superfícies comercials i  Burguer
King, Aldi, Veritas o La Tagliate-
lla ja han confirmat que s’hi ins-
tal·laran. El govern municipal de-
fensa que això no perjudicarà el
petit comerç i presenta com a ar-
gument l’informe elaborat per la
consultora RBD Consulting
Group. “Actualment només rete-
nim el 36% de compres no quoti-
dianes i el port és una oportunitat
per incrementar l’índex”, consi-

dera el regidor de Promoció Eco-
nòmica, David Gutiérrez. D’altra
banda, Gutiérrez avança que l’A-
juntament reclamarà a Marina
Port que siguin els premianencs els
“primer beneficiats” dels 450 llocs
de treball directes que es crearan,
però reconeix que les eines del con-
sistori per evitar la precarietat la-
boral són limitades. “No podem dir
a les empreses com han de con-
tractar”, argumenta.

La precarietat laboral és un
dels arguments més recurrents
dels contraris al projecte, però la
recta final de les obres ha agafat els
contraris al nou port en hores
baixes. La Plataforma Port Premià
s’ha dissolt i la Crida i la Coalició
d’Esquerres admeten que el pro-
jecte està dat i beneït.

Can Sanpere es prepara per a
un nou avís de desallotjament
ESPAIS4L’assemblea del centre
social autogestionat de Can San-
pere es prepara per fer front a un
nou avís de desallotjament, pre-
vist per al 28 d’abril. Inicialment
el desallotjament s’hauria d’ha-
ver produït el 13 de gener, però
un recurs de les entitats que
participen al centre social el va
frenar. Ara, però, les al·lega-
cions de Nuñez i Navarro -em-
presa propietària dels terrenys-
ha provocat aquesta nova reso-
lució judicial.

Sigui com sigui, l’assemblea
no es planteja abandonar l’anti-

ga fàbrica i segueix insistint en
la reivindicació que els terrenys
siguin totalment públics. Pa-
ral·lelament, el govern munici-
pal ha plantejat la possibilitat
que un 9% de la parcel·la sigui
reservada a usos privats, amb
l’objectiu d’abaratir una eventual
expropiació o compra.

A l’espera de la data de des-
allotjament, l’activitat a l’antiga
fàbrica continua i l’assemblea
organitzarà el 31 de març i l’1 d’a-
bril la festa del quart aniversari de
l’ocupació amb àpats populars,
xerrades i actuacions musicals.

Comença el compte enrere
per l’arribada dels pirates

FESTES4El 25 de març la Festa
dels 100 dies iniciarà el compte
enrere per la Festa Major del
2017 a la plaça de la Foneria. La
iniciativa  se centrarà en la cultu-
ra popular i les entitats i colles que
participen a la festa. Paral·lela-
ment, Can Sanpere acollirà la
Festa del ja queda menys per es-
collir els punxadiscos que actua-
ran durant la Festa Major.

Un cop posat en marxa el
compte enrere, el Ple municipal

d’abril votarà tres propostes de la
Crida en relació a la festa dels pi-
rates i premianencs. En primer
lloc, la formació proposa  inclou-
re la Festa Major en el Catàleg del
Patrimoni Festiu de Catalunya. 

A més, també es planteja cre-
ar un centre i arxiu de documen-
tació i per últim impulsar un
protocol de la Festa Major de Pi-
rates i Premianencs que serveixi
de full de ruta per a les entitats que
es vulguin implicar en la festa.

Clavegueram | Obres de renovació
Ja estan en marxa les obres de renovació de la xarxa de clavegueram del carrer Alfons,

entre el carrer Sant Francesc i el Camí Ral. Les obres tenen un cost de 60.300 euros,
han estat adjudicades a Obres i Paviments Brossa i duraran aproximadament uns tres

mesos. Durant aquest període els vehicles no podran circular pel tram afectat.  

Andreu Merino
PREMIÀ DE MAR
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Arribem a primera hora de la
tarda al Parlament. És dia de
sessió plenària. A la planta

noble, les corredisses per anar a
votar quan sona la campana se
succeeixen. Les converses de pas-
sadissos també. I enmig d’aquesta
atmosfera ens rep el president
Puigdemont. Parlem en clau local
durant una hora i mitja. La proxi-
mitat com a fil conductor.

Ja fa setmanes que va complir el
seu primer any de mandat. Quina
nota es posa en clau metropoli-
tana?
No em poso nota. Crec que no ens
l’hem de posar nosaltres. Ens po-
séssim la que ens poséssim no
seria creïble. Si la tiréssim massa
avall, la gent diria que és falsa mo-
dèstia. Si la tiréssim massa amunt,
es diria que és sobrevaloració. La
nota l’han de posar els ciutadans i,
sobretot i en particular, els alcaldes
i alcaldesses d’aquest territori.

Amb tots ells ha demostrat tenir-
hi una bona sintonia. Per exem-
ple, l’alcaldessa de l’Hospitalet,

Núria Marín, ens deia en una en-
trevista que fa un any el diàleg
amb la Generalitat “no era possi-
ble” i que des de la seva arribada
a la presidència sí que ho és. Què
ha canviat?
No ho sé, perquè no puc respon-
dre per quina era la relació fa un
any i què és el que fa explicable
que hi hagués la situació que hi
havia. Segur que hi ha arguments
per a tots els gustos.

Potser el seu passat d’alcalde és
un factor diferencial que explica
el canvi.
El que és cert és que jo em conti-
nuo sentint alcalde. Quan vaig a
un municipi empatitzo directa-
ment amb l’alcalde o l’alcaldessa,
al marge del color polític que tin-
gui. Perquè sé que tots ells han
estat al capdavant de la societat
en uns moments molt difícils i
que són els primers responsables
que el sistema no hagi caigut. Per
tant, s’ha de ser solidari amb ells,
perquè, de fet, difícilment tenim
agendes gaire divergents de país. 

Ah no?
El que preocupa un alcalde o al-
caldessa preocupa el president de
la Generalitat. I per això jo em
poso a disposició de tots els ajun-

taments, que són la primera línia
de defensa de l’Estat del benestar.
Fer-ho forma part de la meva con-
vicció, que a més a més ve ali-
mentada per aquesta vocació
d’alcalde que jo no he deixat de
tenir. La mirada d’alcalde no es
perd mai. 

Refer ponts amb l’àrea metropo-
litana ha estat i és una de les
seves prioritats?
És una prioritat de país. L’àrea me-
tropolitana és una estructura d’Es-
tat. No hi pot haver futur de
progrés per a Catalunya sense la
realitat metropolitana, que està
cridada a jugar un rol aglutinador i
vertebrador potentíssim. Tant si
ens ho mirem des d’un punt de
vista econòmic com de coneixe-
ment, d’agenda social... L’àrea me-
tropolitana en el seu conjunt és un
pilar fonamental. Catalunya es
juga el seu futur aquí. 

Sobretot en termes econòmics,
per descomptat.
La part del PIB de Catalunya que
es concentra en aquest territori
és immensa, i la potencialitat que
té també. Només que analitzem
el teixit de centres de recerca i de
coneixement públics i privats ja
ens en fem la idea. És un dels
grans districtes europeus. Per
tant, aquesta vocació europeista
que té tot l’entorn metropolità és
el factor que el Govern no només
vol acompanyar, sinó també po-
tenciar. Comptem plenament
amb el rol que ha de jugar tot
aquest territori en la construcció
de la Catalunya del futur.

Entenc que fa referència a la Ca-
talunya independent que vostè
desitja, però estem parlant d’un
territori on, tradicionalment, l’in-
dependentisme ha arrelat poc.
No ens obsessiona fer créixer la
base independentista a l’àrea me-
tropolitana. El que és important és
que compartim allò que ja sabem
que existeix: el capteniment de-
mocràtic. Diguem-ho d’una altra
manera. Durant moltes dècades,
l’autonomisme ha governat re-
gions de Catalunya netament in-
dependentistes i no ha passat res.
És a dir, el tema no va de ser o no

ser independentista, o de ser o no
ser autonomista. Tothom pot con-
tribuir a la defensa i al sosteniment
del país. Jo no tinc cap dubte que
els ciutadans de l’àrea metropoli-
tana ja ho fan al mateix nivell que
la resta i que ho seguiran fent, hi
hagi una majoria política d’un sen-
tit o d’un altre. Perquè per sobre de
tot, el que sí que és indiscutible és
el seu compromís democràtic. 

La defensa del dret a decidir.
Exacte. Totes les enquestes que es
publiquen sobre quina és la per-
cepció dels catalans respecte del
dret a decidir indiquen que la im-
mensa majoria, el 80% i de vega-
des més, estan d’acord a fer un
referèndum. I això no prejutja que
estiguin a favor o en contra de la
independència. 

Més aviat sembla que estan divi-
dits, en aquest sentit.
Això és secundari, quan parlem de
respecte al dret a decidir. El que és
important és aquesta voluntat de
resoldre i de voler construir un es-
devenidor comú a partir de la de-
mocràcia. I aquí no hi ha diferències.
És igual la Catalunya metropolitana
que la Catalunya no metropolitana.
La Catalunya central que la Catalu-
nya perifèrica. És igual. El capteni-
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“La independència

no és l’objectiu, 

és l’instrument per

tenir un futur millor”

“No cal ser independentista per notar
que l’Estat espanyol ens va en contra”
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– Molta gent veu amb por el camí
cap a la independència, president.
– És clar, perquè hi ha una maquinària per
atemorir. Es diuen ridiculeses grotesques.

– Molts ciutadans se les creuen.
– No ens han de tremolar les cames.
Val molt la pena construir un nou país.

ment és el mateix. I això és una de
les coses de les quals com a país ens
hem de sentir més orgullosos. Hi ha
una solidesa de la convicció demo-
cràtica, es pensi el que es pensi, que
és el que fa fort el moviment del
dret a decidir. 

Això no li qüestiono.
[Fa una pausa]. Per tant, tot ple-
gat és el que ens fa sentir molt
esperançats pel que fa a la cons-
trucció d’aquest país. Al costat
d’aquest 80% llarg de gent que
totes les enquestes diuen que vol
un referèndum, hi ha gairebé la
mateixa xifra de ciutadans que
acceptarien el resultat d’aquesta
votació. I això són tant els del sí
com els del no. Què vol dir,
doncs? Que som una societat no
només profundament democrà-
tica, sinó també profundament
unida entorn de la idea de resol-
dre les legítimes diferències polí-
tiques a través del vot. 

En tot cas, des del món indepen-
dentista es vol fer un referèndum
per guanyar-lo, i això passa per
fer créixer la base que dóna su-
port a l’Estat propi a l’àrea metro-
politana. Què s’ha de fer?
Explicar que l’objectiu no és la in-
dependència. La independència
és un instrument, com pensàvem
que podia ser-ho l’autonomia, per
al desenvolupament de les perso-
nes, dels col·lectius, de les empre-
ses, de les famílies. Però ho hem
intentat i hem vist que el vehicle,
l’autonomia, ja no era útil. Al revés,
anava perdent capacitat de res-

posta davant dels problemes i les
demandes de la gent. Tant si par-
lem de mobilitat, de la qual l’àrea
metropolitana n’és deficitària, i de
quina manera, com si parlem
d’habitatge, de pobresa energè-
tica, de refugiats, de salut... L’ins-
trument autonomia ha caducat. A
més, està en mans d’un Estat, go-
vernat pel PP durant molts anys i
cridat a ser-ho per la dreta espa-
nyolista durant molts més, que es
dedica a anar reduint les compe-
tències i la capacitat financera de
l’autonomia. Per tant, què li diem a
la gent? 

Que cal un Estat independent?
Que per seguir prestant bons ser-
veis i garantir el futur dels fills i néts
de tots els catalans que viuen i tre-

ballen a Catalunya, ens cal un ins-
trument modern i nou. I aquest
instrument es diu Estat: Estat inde-
pendent. Però és un instrument.
L’objectiu continua sent el mateix.
Així com al principi l’autonomia va
donar resposta a les esperances de
molta gent i va poder desplegar
una xarxa de centres de salut, edu-

catius i d’infraestructures territo-
rials i comarcals molt poderosa,
l’Estat és l’instrument que pot
donar resposta als desafiaments
del segle XXI. 

Expliqui’s.
L’exigència de la societat catalana,
cada vegada més internacionalit-
zada, que sent propis els desafia-
ments com el canvi climàtic, les
crisis humanitàries i la lluita per la
democràcia i la pau al món, fa ne-
cessària un altre instrument. Hi ha
un desig d’insubornable moderni-
tat en tots els catalans, pensin el
que pensin. De país modern, di-
guem-ne. I per donar resposta a
aquesta aspiració de modernitat,
que històricament sempre ha tin-
gut Catalunya, avui l’instrument es
diu Estat. És l’explicació d’això el
que farà que molta gent entengui
que, tingui la identitat que tingui,
cosa que és innegociable, l’instru-
ment per respondre i donar espe-
rança i oportunitats de futur es diu
Estat propi. 

Vostè parla d’esperança i d’opor-
tunitats, però molta gent veu
amb por el camí cap a la indepen-
dència. I no sé si la via unilateral
per arribar-hi hi ajuda gaire.
La por paralitza. És un instrument
al servei del conservadorisme més
retrògrad, del poder clàssic, que
amb la por en fa prou per paralit-
zar. Però crec que a això ens hi hem
de sobreposar tots. Jo el primer,
com a president, però seguida-
ment tothom. Aquí no ens han de
tremolar les cames. Perquè val la

pena, val molt la pena, que inten-
tem construir un país en el qual pu-
guem sentir que l’Estat no ens va
en contra, com passa ara.

No tothom comparteix aquesta
visió.
Bé, jo crec que avui a Catalunya no
cal ser independentista per perce-
bre que l’Estat espanyol ens va en
contra. Qui agafa el tren cada dia
sap de què parlo, per exemple.
Però és veritat que cal tenir coratge
per sobreposar-se a les campanyes
de la por que ens fan. Que si per-
dràs la pensió, que si no podràs
anar a visitar els teus parents de
fora, que si no podràs parlar en cas-
tellà... Un seguit de ridiculeses gro-
tesques, vaja.

Però que molta gent es creu.
És clar, perquè hi ha tota una ma-
quinària de propaganda orientada
a la política de la por. I no hi ha res
més allunyat de la llibertat i de la
democràcia, siguis independen-
tista o no, que la por i l’actuació en-
caminada a construir una narrativa
per atemorir la bona gent. És injust,
a més a més. Perquè és clar que la
gent pot tenir motius per estar pre-
ocupada... ¿Però que no ho està ja
avui en dia per les pensions, per ex-
emple? Qui espanta les pensions
avui? No és pas l’independentisme.
És un Estat espanyol que va bui-
dant la guardiola d’una manera
que tothom sap que posa en risc el
sistema. I això no ho està fent l’in-
dependentisme. Ho està fent l’u-
nionisme. 

Potser s’hauria d’explicar millor,
doncs.
El que ens agrada explicar sempre
és que l’Estat català del futur no pot
cometre l’error de l’Estat espanyol,
el qual té territoris que senten que
els va en contra. L’Estat català ha de
ser el de tots els catalans, pensin el
que pensin. Se sentin espanyols o
se sentin d’un altre origen, perquè
això és innegociable. Però l’Estat
l’han de sentir com a propi. 

Com s’aconsegueix això?
Garantint que quan necessitin de
l’Estat un bon servei de Rodalies, el
tinguin. Que quan necessitin de
l’Estat unes bones pensions, les
tinguin dignes. Que quan necessi-
tin de l’Estat un bon salari mínim,
el tinguin. Que quan necessitin tot
un seguit de prestacions per com-
petir amb altres territoris europeus

on la seva administració sí que els
ajuda, l’Estat respongui. Que quan
exigeixin un model energètic amb
uns preus de l’energia adequats,
l’Estat hi sigui. Amb tot, un Estat
que vetlli pels interessos de tots els
catalans i que no els pregunti de
quina manera pensen. Avui sabem
tristament que l’Estat espanyol sí
que ens pregunta si som d’una
manera o d’una altra, com ha de-
mostrat amb les beques, per ex-
emple. ¿Per què els estudiants
catalans han hagut de rebre més
tard que la resta d’estudiants d’Es-
panya l’import de les beques al
qual tenien dret? 

Vostè què creu?
Per què són catalans? Aquest error
que comet l’Estat espanyol de dir-
nos que, per ser espanyols, primer
hem de deixar de ser catalans,
nosaltres no el cometrem. Aquest
és el gran atractiu de construir un
nou Estat independent: que el pot
fer la gent, pensi el que pensi. No
cal ni tan sols sentir-se catalanista
per poder participar en la decisió
de com serà l’Estat que governarà
la teva vida. No cal. No estem da-
vant la construcció d’un Estat iden-

titari. Ningú et demanarà deixar-te
de sentir espanyol per construir i
participar activament de l’Estat ca-
talà. No t’ho demanarà ningú. Al
contrari, serà un Estat modern. 

N’hi ha prou amb aquesta argu-
mentació per vèncer la por de la
qual parlàvem abans?
Bé, jo crec que aquesta és la forta-
lesa en la qual podem basar-nos
per desconstruir les campanyes de
la por. Per lluitar contra la propa-
ganda injusta dissenyada per es-
pantar la bona gent d’arreu del
país. I és aquesta fortalesa la que
també explica la força, encara ara,
del nostre moviment, malgrat
tenir-ho tot en contra.

[Continua a la pàgina següent] 4

Entrevista

“Ningú et demanarà

que et deixis de

sentir espanyol per

construir i participar

de l’Estat català”

“Qui espanta les 

pensions avui és 

l’Estat espanyol, 

que les posa en risc 

buidant la guardiola”
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Acabem preguntant 
al president si, una vegada
finalitzi el mandat, li agradaria 
tornar a ser alcalde de Girona:

“Jo tota la vida em sentiré alcalde. 
Va ser una etapa molt feliç. Però des que
sóc president de la Generalitat la meva
vida ha canviat radicalment, i Girona està
en molt bones mans. Si quan acabi el
mandat tinc la possibilitat de fer política
en majúscules, no la descarto. Però ja 
ho veurem. Això no interessa a ningú, 
perquè ja no seré president. [Somriu]”

Entrevista

“La nostra obligació és fer sostenible
el model d’ensenyament públic” 

3[Ve de la pàgina anterior]

Parlem del Baix Maresme, presi-
dent. Aquí, darrerament el tema
estrella ha estat el tancament de
l’Escola Mar Nova de Premià de
Mar, que finalment no es produ-
irà, almenys el curs que ve. Vist
com ha acabat tot plegat, no
s’hauria pogut evitar tota la tensió
que s’ha viscut amb aquest con-
flicte? Ha faltat diàleg?
Diàleg n’hi ha hagut molt. Així em
consta, perquè jo personalment
vaig parlar amb la consellera arran
de l’ocupació dels serveis territorials
a la zona. Dit això, quan cursos en-
rere el departament va prendre la
decisió, no ho va fer a la babalà. Era
la decisió correcta tenint en compte
les condicions d’aleshores. No és un
tema de si ens agrada o no una es-
cola, sinó de si es donen les condi-
cions o no per poder-la mantenir. I
cregui’m que, a tot arreu on hi ha
una disjuntiva d’aquest tipus, s’és
molt conservador i, d’entrada, sem-
pre es mira de mantenir. 

En aquest cas no va ser així.
En aquest cas, en el moment en
què el Govern havia de prendre la
decisió, totes les condicions apun-
taven que s’havia de suprimir la
línia de P3 i el curs següent fusio-
nar el centre amb l’Escola Montser-
rat. Ara bé, si després han canviat
les condicions, què ha de fer un go-
vern responsable i seriós? Adaptar-
s’hi. A mesura que les condicions
han canviat prou per fer replante-
jar la situació i fer-nos veure que
avui la decisió que prendríem seria
una altra, el nostre Govern ha res-
post. No se li pot retreure res, en
aquest sentit. Tot el contrari. Crec
que un govern que és capaç de
canviar una decisió quan varien les
condicions és un bon govern.

Quines són les condicions que
han canviat?
Quantes famílies garantien la per-
vivència d’una línia de P3? Són
avui les mateixes que hi havia ales-
hores? No. Nosaltres hem de prio-
ritzar el sosteniment dels centres
públics, la viabilitat de totes les lí-
nies i la seva eficàcia. Dit això, si en
lloc d’haver-hi 11 famílies a P3 ara
n’hi ha algunes més, si canvien les
condicions, què ha de fer un go-
vern? Fer-ne cas omís? No. Què
hem fet nosaltres? Amb valentia i
coratge hem canviat la decisió per
a l’any que ve i després ho torna-
rem a estudiar. 

Què li sembla que passarà?
Quan hàgim de prendre la decisió
de cara als cursos que vindran, ho
farem en funció dels elements que
tinguem a sobre de la taula en
aquell moment. El que li puc dir
ara és que la nostra obligació és
fer sostenible el model.

A prop del Baix Maresme, al Bar-
celonès Nord, s’ha patit i se segu-
eix patint molt pels efectes de la
crisi. A Santa Coloma de Grame-
net, per exemple, hi ha més d'un
desnonament cada dia. El seu Go-
vern està fent tot el que està a les
seves mans per lluitar contra els
desnonaments?
Ho està fent tot i més. De fet, hi ha
qui entén, com el govern espa-
nyol, que estem fent massa, i que
ens ha portat al Tribunal Consti-
tucional. I aquest últim també
entén que estem fent massa, per-
què ha donat la raó al govern es-
panyol i ens ha limitat una eina
poderosíssima per lluitar contra
les pobreses. 

Em referia a l'acció del seu Govern
més enllà d'aquest fet, que ja és
conegut. 
És que és molt important recordar-
ho. Però bé, després d'aquesta sen-
tència, a mi em va semblar que era
urgent fer una gran cimera anti-
desnonaments i consensuar el que

finalment ha acabat sent una llei
que torna a donar instruments, so-
bretot als ajuntaments, perquè tin-
guin recursos per poder combatre
les emergències habitacionals i la
pobresa energètica. 

És suficient?
Bé, ens falta tenir una política d'Es-
tat que empenyi i obligui els grans
tenidors d'habitatges ociosos, que
no tenen cap mena de rendiment
social i que estan en indrets on hi
ha acreditada una necessitat, a
mobilitzar-los en benefici de la so-
cietat. La llei de la qual li parlava
respon a això, però nosaltres tenim
els recursos i les competències
enormement limitades. Un cop més
tornem a lamentar la carència dels
instruments d'Estat. Ens agradaria
poder estar al costat dels ajunta-
ments per poder definir una política
d'Estat en relació a quin model de
garantia del dret a l'habitatge volem
per als nostres ciutadans, que natu-
ralment sigui conciliable amb el
dret al mercat i a la propietat im-
mobiliària. 

Però actualment la situació és la
que és. Com valora el què s'ha fet
fins ara per fer front a aquest tipus
de pobresa?
Crec que no es pot menystenir l'es-

forç que s'ha fet durant els anys
més durs de la crisi, començant
per les plataformes ciutadanes i
acabant per les administracions,
per mobilitzar tots els recursos
possibles i impossibles per evitar
que aquest país col·lapsés. Crec
que ho hem de saber posar en
valor. Hem sabut plantar cara prou
dignament a una situació gravís-
sima que amenaçava de col·lapsar
el nostre model i el nostre sistema.
I això és mèrit de tots. 

Una altra amenaça per al nostre
sistema democràtic és l'augment
del racisme. Ja fa unes quantes
setmanes, la regidora de Bada-
lona Fàtima Taleb ho evidenciava
amb la seva denúncia, responsa-
bilitzant-ne, en aquest cas, Al-
biol. Creu que s'estan combatent
amb poca fermesa els discursos
com el de l'actual líder del PP ca-
talà? El preocupa?
Sí, és clar que em preocupa. Quan
va passar el que comenta, jo ma-
teix vaig trucar la regidora Taleb
per expressar-li la meva solidaritat,
perquè davant d'això no podem
abaixar la guàrdia. Perquè ens ha
costat molts esforços, diners i sa-
crificis poder arribar a l'èxit convi-
vencial que tenim actualment a
Catalunya amb un nivell d'immi-
gració elevat. D'això me'n sento
particularment orgullós. De pertà-
nyer a un país que és capaç, a tra-
vés de l'escola, del sistema de
salut, de l'educació al carrer i de
l'acció dels ajuntaments, de conci-
liar en tan poc temps una presèn-
cia tan rellevant d'immigració a
molts municipis. 

Això costa molt aconseguir-ho,
però molt poc carregar-s'ho. 
Per això, quan es produeix una frivo-
lització de la xenofòbia o un flirteig
directe amb el racisme, nosaltres
hem de denunciar-ho. I em sap
molt greu que de vegades la justí-
cia no acompanyi amb la contun-
dència que ho hauria de fer quan
algun responsable polític frivolitza
o banalitza la xenofòbia. Hem de
ser contundents. Hem d'expulsar
de l'espai públic aquestes actituds.
¿Sap el treball que hi ha al darrere
perquè després vingui un polític
irresponsable i et pugui arruïnar la
feina amb un eslògan o una piu-
lada a Twitter? 

[Silenci] 
Em sap molt greu que hi hagi res-
ponsables polítics que encara avui
continuïn flirtejant amb aquesta
deriva xenòfoba. Però vaja, això
també explica la seva insignificàn-
cia política. Quants ajuntaments
té el PP a Catalunya? 

Un. 
[Assenteix amb el cap]. Jo crec que
amb això ja està tot explicat.<

“Hem sabut plantar

cara a la crisi,

la qual amenaçava 

de col·lapsar el 

nostre sistema”
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Alella

MEDI AMBIENT4Teià no queda
exempt dels maldecaps generats
per l’escarabat tomicus, el culpa-
ble de malmetre el 60% de les pi-
nedes del Maresme. És per això
que el ple ordinari del mes de
març va servir per aprovar un se-
guit d’acords referents a la gestió
forestal. 

En aquest sentit, la regidora de
Medi Ambient, Montse Riera, va
defensar que  per poder accedir a
les subvencions de la Generalitat
i la Diputació, l’associacionisme és

un factor clau. Per aquest motiu,
Riera es compromet a ser conse-
güent amb allò que demanin als
propietaris. Tant és així que el ma-
teix ple va servir per aprovar
l’adhesió a l’Associació de Pro-
pietaris Forestals del Maresme. 

Per altra banda, en matèria
d’energies renovables, es va
aprovar per unanimitat un nou
model de producció d’energia
neta i sostenible com la bio-
massa dels boscos propers, en
contra del model actual.

URBANISME4Si bé és cert que
la inversió que destacava sobre
la resta en els pressupostos apro-
vats el mes de gener era la cons-
trucció del nou espai cultural
d’Alella, l’Ajuntament ha apro-
vat aquest mes de març dos
nous projectes de reforma. Per
una banda tindrà lloc l’adequa-
ció de l’edifici on es troba l’A-
juntament i, per l’altra, l’am-
pliació del camp municipal d’es-
ports. En aquest sentit, els dos
projectes, que ja van ser aprovats
per Junta de Govern, suposaran
al govern una inversió d’uns
687 mil euros. De totes maneres,
la Diputació de Barcelona abo-
narà a les arques del consistori
la xifra arrodonida de 405 mil
euros per subvencionar bona
part de l’actuació sobre la Casa
de la vila. 

EL NOU AJUNTAMENT
L’element a destacar de la re-
forma de l’Ajuntament és la in-

clusió d’un ascensor que arriba-
rà a totes les plantes. Amb aques-
ta mesura se satisfarà “una de-
manda de fa molts anys”, co-
menta l’alcalde, Andreu Fran-
cisco. A més, el projecte també
contempla la reordenació amb
dependències de treball de les di-
ferents àrees del consistori i la
millora dels serveis i l’enllume-

nat per fer l’edifici més sosteni-
ble energèticament.

UN CAMP D’ESPORTS RENOVAT
Pel que fa al camp municipal
d’esports, el projecte contempla
una reforma integral amb l’am-
pliació de l’edifici social i el ma-
gatzem de material, així com la
construcció de lavabos públics.

Recreació de l’aspecte que tindrà el nou Ajuntament. Foto: Ajuntament

Més de mig milió per reformar
l’Ajuntament i ampliar el camp

El Ple s’adhereix a l’Associació
de Propietaris Forestals

URBANISME4Els darrers ai-
guats del mes de febrer van dei-
xar molt danyat el clavegueram
del passeig de la Riera, fins al
punt que l’Ajuntament ha deci-
dit centrar-se prioritàriament
en el projecte que servirà per
substituir-lo per un de nou. De
fet, la intenció que manté el go-
vern és començar aquestes obres
a finals d’any i els treballs es po-
drien allargar sis mesos. 

Així ho va confirmar l’alcalde,
Andreu Bosch, en una audiència
pública que també va servir per
retre comptes del Pla d’Acció
Municipal (PAM), amb un grau
de compliment per damunt del
80%, i per exposar les línies bà-
siques que marquen el pressupost
d’enguany. “No es pot esperar
més perquè l’estructura està ob-
soleta”, afirma Bosch, fent refe-
rència a l’estat actual del clave-
gueram. 

A més, com més avança el
temps, majors són els riscos que
comporten per la seguretat ciu-
tadana, a causa dels esvorancs

que s’hi produeixen. En aquest
sentit, l’alcalde lamenta que s’hagi
hagut d’arribar a aquest extrem,
però tractant-se d’una canonada
del 1976, assegura que “ja no es
pot esperar més” i l’obra passa a
ser una prioritat indispensable. 

ELS DETALLS DEL PROJECTE
Per aquest motiu, el govern ha
tornat a exigir el projecte exe-
cutiu que els ha de lliurar la Di-
putació de Barcelona. 

Per altra banda, l’alcalde
confirma els detalls que van
avançar respecte del cost total de
l’operació, que rondarà els
850.000 euros, dels quals la Di-
putació en finançarà 300.000, a
més de concedir un crèdit a in-
terès zero de 175.000 euros més.

Malgrat això, per completar
la diferència, l’alcalde espera
aconseguir ajuts complementa-
ris i arrodonir la xifra amb el ro-
manent dels pressupostos.

El grau de compliment del PAM supera el 80%. Foto: Ajuntament

La substitució del clavegueram
podria començar a finals d’any

Cançó de la Festa Major | ‘Busquem lletrista’
Fins al 16 d’abril, la regidoria de Cultura ha obert un concurs per escriure la lle-
tra d’una cançó per a la propera Festa Major de Sant Martí. Amb l’objectiu que la
lletra representi l’esperit de la festa, tots els veïns i veïnes de Teià majors de 12
anys, podran recórrer al seu esperit lletrista. El veredicte serà el 30 d’abril.

Telecomunicacions | Renoven l’App d’Alella
L’Ajuntament ha canviat la plataforma d’enviament d’alertes per tal de millorar

els avisos de l’App d’Alella als dispositius mòbils. L’aplicació es diu AlellAPProp i
permet tenir un accés directe a l’agenda, les notícies, avisos d’incidències a la via
pública i estar informats de les últimes novetats per mitjà de missatges d’alerta.

Teià

La imatge de la 43a Festa 
de la Verema, a concurs

FESTES4Encara que la cele-
bració de la Festa de la Verema
no és fins a la segona setmana de
setembre, l’Ajuntament ha con-
vocat un concurs per escollir la
imatge gràfica que lluirà l’edició
vigent. 

Aquest concurs està obert
exclusivament a dissenyadors
professionals, dels quals l’Ajun-

tament només en triarà uns
quants. D’aquesta forma, els es-
collits s’agruparan en tres equips
finalistes, els quals rebran l’en-
càrrec de dissenyar els cartells de
la 43a edició de la Festa. Un cop
esgotat el termini per presentar
sol·licituds, serà el torn del jurat,
format per professionals, que
seleccionarà els finalistes.

Audiències públiques 
per combatre els robatoris

SEGURETAT4Els darrers estu-
dis de la Generalitat han demos-
trat com ha augmentat el primer
trimestre de l’any l’índex de ro-
batoris a domicilis. Per aquest mo-
tiu, l’Ajuntament d’Alella ha pro-
mogut al llarg del mes un seguit
d’audiències públiques per in-
formar els veïns del municipi so-
bre la seguretat i la prevenció en
aquests casos. En aquesta línia, a
les cinc sessions programades en

diferents sectors del poble, han as-
sistit més de 200 persones, les
quals han sabut de primera mà les
actuacions que duen a terme en-
tre la Policia Local i els Mossos
d’Esquadra. 

L’alcalde, Andreu Francisco,
destaca que la valoració general és
que “tothom va marxar prou con-
vençut”. De fet, els participants
també van rebre consells per la
prevenció dels robatoris.
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Premià de Dalt

Apps mòbils | Comunicació d’incidències a l’espai públic
Els vilassarencs i vilassarenques ja tenen a la seva disposició un nou canal de co-
municació per compartir amb el consistori les incidències que es produeixin a
l’espai públic. Amb aquesta aplicació, de moment només disponible per Android,
els ciutadans també podran conèixer les actuacions que es facin a la via pública.

Vilassar de Dalt

JOVENTUT4L’alcalde, Xavier
Godàs, ha signat un document
per iniciar el procediment per
convertir Vilassar en una Ciutat
Amiga de la Infància, un pro-
jecte impulsat per UNICEF que
reconeix les polítiques munici-
pals que contribueixen a millo-
rar les condicions de vida dels in-
fants i els adolescents.  L’objec-
tiu del govern és rebre aquest re-
coneixement el 2018. 

En aquest sentit, UNICEF
iniciarà un procés de seguiment
al municipi i l’Ajuntament i una
comissió tècnica visitarà periò-
dicament el poble per valorar si,
efectivament, s’ha seguit la línia
d’actuació que s’ajusta als re-
quisits del projecte.

Per aquest motiu, l’Ajunta-
ment s’ha compromès a treballar
pels infants i els adolescents del
municipi a partir del desenvo-
lupament d’un pla d’infància i
adolescència, per defensar els
drets i el benestar dels nois i
noies i fomentar la seva partici-
pació en un entorn millor.

Vilassar se suma al
projecte sobre la
infància d’UNICEF 

Lídia Gomis,
guardonada amb
l’Agulla de Plata

CULTURA4El Dia Internacional
de la Dona va servir per guar-
donar Lídia Gomis amb l’Agulla
de Plata 2017. Aquest reconei-
xement se li ha estat atorgat
per la seva llarga trajectòria lli-
gada al poble. 

De fet, el detonant que ha fet
prendre aquesta decisió ha estat
la seva vinculació a diferents
sectors econòmics del poble des
que tenia 7 anys. Passant pel tèx-
til, el patronatge, i la botiga de
queviures de la seva mare, Go-
mis no va parar de treballar fins
al dia de la seva jubilació.

URBANISME4El ple municipal
ha aprovat la modificació del
POUM que permet ampliar l’o-
ferta d’activitats permeses al
polígon Riera de Vilassar. En
aquest sentit, el model de polí-
gon industrial ha quedat prescrit,
amb la intenció de potenciar
una diversificació d’activitats
futures per dur a terme en el ma-
teix polígon. De fet, l’alcalde,
Xavier Godàs, explica que davant
la demanda de nous establi-
ments a la zona s’han vist obli-
gats a tirar endavant aquesta mi-
llora. D’aquesta manera, el go-
vern seguirà escoltant propostes
i, si es dóna el cas, es donarà via-
bilitat als projectes perquè es fa-
cin realitat, una mesura que no
hagués estat possible amb l’an-
terior planejament urbanístic. 

Concretament, el polígon ja
no respon només a un ús in-
dustrial, sinó que ara també
contempla l’oferta en matèria
docent, sanitària, de restauració
o oficines, entre d’altres. En
aquesta línia, Godàs valora que

els nous usos serviran per “fer
créixer el teixit econòmic del
municipi per fomentar el crei-
xement de Vilassar”.

CAP MOVIMENT PREVIST
Tot i que s’han generat rumors
els darrers mesos sobre dife-
rents propostes comercials amb
explotació directa al polígon,

l’alcalde assegura que no hi ha
res concret, “més enllà d’inte-
ressos puntuals”. De fet, recor-
da que va sonar amb força la
possibilitat d’edificar-hi gasoli-
neres i comenta que van dema-
nar informació per tirar el pro-
jecte endavant. Malgrat tot, Go-
dàs avança que no s’ha concre-
tat res. Caldrà esperar. 

El polígon Riera de Vilassar és el motor industrial del poble. Foto: Arxiu

Modificació del pla urbanístic 
per diversificar l’oferta al polígon

‘Forma’t’ | Formació per a treballadors i emprenedors
L’Aula de Formació de Premià de Dalt ha engegat un programa de formació amb cinc

càpsules diferents, les quals tenen a veure el model de la gestió amb els clients, la
creació de la identitat digital personal, estratègies i eines per treure suc a les xarxes

socials i la creació d’una comunitat pròpia. El període d’inscripció continua obert.

L’Ajuntament intensifica la
prevenció per evitar robatoris
SEGURETAT4En sintonia amb la
resta de municipis maresmencs,
l’Ajuntament ha iniciat una cam-
panya per a prevenir robatoris.
Amb l’ajut dels Mossos d’Es-
quadra, es pretén treballar de
forma conjunta per reduir el
nombre de robatoris a domicilis. 

Es tracta d’una campanya
porta a porta per incidir sobre-
tot en aquells habitatges que
hagin patit robatoris en el passat.
D’aquesta manera, els Mossos

traçaran un dibuix en aquelles
zones amb una activitat més
alta pel que fa a robatoris, i s’in-
formarà casa per casa dels con-
sells de seguretat. 

Per altra banda, des de ja fa
setmanes que els cossos policials
compten amb el suport d’un he-
licòpter que sobrevola el muni-
cipi, així com els pobles veïns, i
també s’ha intensificat la pre-
sència de vehicles i controls a les
entrades i sortides del poble.

SOLIDARITAT4L’Illa Fantasia
va servir d’escenari per a la gala
Lupresti, un esdeveniment soli-
dari que va tenir lloc el diu-
menge 19 de març. El projecte
Lupresti va néixer de la mà de
dues entitats -Trencaones i Sol-
Re Percussió- especialitzades
en la formació de grups de per-
cussió amb l’ajuda de la Funda-
ció Vicente Ferrer i l’Ajunta-
ment de Premià de Dalt. 

Sota el lema “Una baqueta,
un maó”, la intenció de l’esde-
veniment era recollir fons per la
millora de les condicions de vida
dels infants de les comunitats
més empobrides d’Anantapur, al
sud de l'Índia. A més, el pilar d’a-
questa iniciativa és la creació
d’un grup de percussió format
íntegrament per nens i nenes
cecs, als quals se’ls oferirà l’o-
portunitat d’actuar en diferents
esdeveniments regionals per
afavorir un seguiment a l’activi-
tat i millorar la seva autoestima.

MÚSICA, HUMOR I  FESTA
En aquesta línia, els organitza-
dors de la gala Lupresti van
comptar amb la participació
d’artistes del nivell de Judit
Nedderman, Roger Reyes, Tor-
tell Poltrona, Mag Pampa o fins
i tot les colles castelleres de Pre-
mià de Dalt i Premià de Mar. 

El conjunt de les actuacions
dels artistes va servir per con-
firmar l’èxit de la jornada, que va
superar la previsió sobre la re-
captació dels diners, un fet que
servirà per finançar l’altre pilar
del projecte, que és la creació
d’habitatges a la mateixa regió,
una actuació ja en procés. 

L’Illa Fantasia va acollir la gala Lupresti. Foto: Sol-Re Percussió

La gala Lupresti destinarà 
els diners a nens cecs de l’Índia
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Cabrils

Ca l’Arnau | Nous descobriments
El treball de continuïtat del llegat arqueològic del municipi ha permès descobrir
unes peces recuperades de les termes de ca l’Arnau. En concret, aquests elements
es trobaven al sostre que hi havia sobre la banyera del caldarium. L’empresa espe-
cialitzada que ho ha descobert també ha restaurat algunes motllures decoratives.

Cabrera de Mar

SEGURETAT4Cabrils és el mu-
nicipi amb el repunt més baix de
l’índex de robatoris de tota la co-
marca. Tot i així, l’alcaldessa
Lina Morales va proposar a Els
Matins de TV3 modificar les
lleis per evitar que els lladres pu-
guin tornar ràpidament al carrer
i delinquir després d’haver estat
detinguts per casos similars.

Mà ferma 
per combatre 
els robatoris

COl·LABORACIÓ4L’Ajuntament
i la Fundació El Maresme, que
promou la integració social de les
persones amb discapacitat psí-
quica, han signat un conveni de
col·laboració. Amb aquest acord,
es pretén facilitar la inserció la-
boral d’aquest col·lectiu, per
exemple amb la realització de
pràctiques a l’administració.

Conveni amb 
la Fundació 
El Maresme

URBANISME4Els darrers dies
han servit per engegar l’acla-
mada reforma de l’aparcament
de Can Botella. El pàrquing ro-
mandrà tancat per les obres
d’asfalt. D’altra banda, per tal
d’enfortir la seguretat, la Bri-
gada ha millorat la senyalització
de diferents passos de vianants
i altres elements.

Can Botella
asfaltat i noves
senyalitzacions

JOVES4L’1 d’abril arriba la se-
gona edició del Cabrils Supers-
tar, després de l’èxit de l’any
passat. La Festa inclou música,
ball, teatre i màgia, i els diners
recaptats serviran per finançar
els viatges de final de curs dels
alumnes de sisè de primària i de
quart d’ESO. L’objectiu és con-
solidar la xifra de l’any passat.

Arriba la segona
edició del ‘Cabrils
Superstar’

Museu | Auca amb 24 rellotges del municipi
El Museu i l’Ajuntament han editat una auca que mostra els diversos rellotges de sol
Cabrils. El treball consta de 24 imatges, la majoria d’elles corresponents a domicilis

privats on es troben els rellotges. Junt amb el text, hi ha uns escrits elaborats pel vo-
cal del Centre Català de Lausana, Ramon Cuéllar i l’historiador Joan Vilamala. 

SERVEIS4L’Ajuntament ha ini-
ciat el procés de licitació per la
instal·lació i l’explotació de qua-
tre guinguetes a les platges de
Cabrera. 

De fet, amb la voluntat de
millorar els serveis de les per-
sones que fan ús de les platges,
l’explotació contempla una du-
rada fins al 2021. D’aquesta
manera, dues de les instal·la-
cions estaran ubicades a la plat-
ja dels Vinyals i es licitaran pel
preu de 50 mil euros. Amb-
dues guinguetes es dedicaran a
la restauració vora del mar. Pel
que fa a les altres dues explota-
cions, tindran un preu inicial de
40 mil i 20 mil euros respecti-
vament, i se situaran a la plat-
ja del Molí. Per altra banda, l’a-
nunci de la licitació explica que
a l’hora d’escollir entre les di-
ferents ofertes, el procés de les
quals va concloure el 20 de
març, es tindran en compte
l’accessibilitat per a persones re-
duïdes, els lavabos o els mate-
rials emprats per la construcció.

Licitació tancada
per a l’explotació
de 4 guinguetes

Reunió sobre el
nou teatre a finals
d’aquest mes

CULTURA4En declaracions a
Línia Mar, l’alcalde de Cabrera,
Jordi Mir, ha confirmat que la
reunió per engegar el projecte de
la creació del nou teatre tindrà
lloc en els pròxims dies. De fet,
Mir explica que ja s’ha portat a
terme una reunió prèvia a l’as-
semblea de la Cooperativa que
gestiona l’espai on, a priori, s’ai-
xecarà el futur teatre del poble.

Per altra banda, l’alcalde la-
menta que el procés “sigui tan
lent”, però al mateix temps tam-
bé recorda que “tot el que és bo,
es fa esperar”.

FESTES4El pròxim 5 d’abril se
celebrarà el primer Consell de
Festa Major, que servirà per
valorar les propostes que s’ha-
gin recollit en les comissions
prèvies. En aquest sentit, a prin-
cipis de març es va convocar un
espai de debat dedicat al jo-
vent, per debatre sobre les acti-
vitats de les edicions anteriors.
Per aquest motiu, els membres
que van formar part de la co-
missió van fer una anàlisi de
l’històric de propostes d’anys
anteriors, per diagnosticar sobre
quines activitats caldrà treballar
aquest any. 

Paral·lelament a aquesta co-
missió, els darrers mesos s’han
anat desenvolupant un seguit de
trobades entre altres comissions,
com la d’entitats esportives, la de
seguici de la Festa o la comissió
musical, per tal de definir noves
propostes i implementar-les l’es-
tiu que ve. 

De totes maneres, el regidor
de Festes, Sergi Teodoro, apun-
ta que en aquests moments no hi

ha cap programa concret per
desenvolupar aquest estiu i ex-
plica que “un cop ho tinguem tot
valorat, dibuixarem els actes de
la Festa Major en funció dels
pressupostos”.

En aquest sentit, el regidor
explica que la reunió del mes que
ve tindrà a veure amb la pluja d’i-

dees que serveixi per debatre so-
bre les activitats proposades per
desenvolupar entre els mesos de
juliol i agost. De fet, Teodoro
avança que només hi ha confir-
mat el cartell dels grups de mú-
sica que tocaran en el concert
d’estiu, però que de moment
l’Ajuntament no el farà oficial.

Una imatge del pregó de l’última Festa Major. Foto: Ajuntament

S’allarguen les trobades 
de debat sobre la Festa Major 

JOVENTUT4L’alcaldessa, Lina
Morales, i el regidor de Joven-
tut, Oriol Gil, van rebre el darrer
16 de març la visita de la direc-
tora general de Joventut de la
Generalitat, Marta Vilalta, a l’A-
juntament, on la directora ge-
neral va firmar el llibre d’honor
del consistori. Vilalta va arribar
a Cabrils acompanyada de la
consellera d’Educació i Joventut
del Consell Comarcal del Ma-
resme, Sònia Moraleda.

ESPAI ALTELL
La trobada va tenir com a ob-
jectiu mostrar la realitat dels jo-
ves de Cabrils, no només pel que
fa a l’educació formal en els
centres educatius, sinó també en
les instal·lacions d’ús social de
l’Espai Altell.

Aquest espai està dirigit als
joves de 12 a 29 anys i exerceix
d’espai de trobada pel jovent ca-
brilenc, a més de disposar d’un
espai multimèdia, una ludoteca,

una hemeroteca, una aula d’es-
tudi i sales polivalents per des-
envolupar-hi reunions. 

L’Espai Altell té com a ob-
jectiu potenciar la participació
dels joves en diverses activitats
al poble per evitar que aquests
marxin del municipi a l’hora de
desenvolupar la seva vida so-
cial i d’oci.

Cabrils no és l’únic poble del
Baix Maresme que ha rebut la
visita de Vilalta darrerament.
L’endemà de la visita al poble,
la directora General de Joven-
tut va visitar l’Ajuntament del
Masnou  per tractar diversos
projectes com el Pla Local de
Joventut o la creació d’un nou
espai jove al port esportiu.

Marta Vilalta va visitar l’Ajuntament el 16 de març. Foto: Ajuntament

La directora general de
Joventut visita l’Ajuntament
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VILASSAR DE MAR4Tot i que el
temps no va acompanyar durant
el matí, finalment els botiguers
de Vilassar Comerç van poder
sortir al carrer a celebrar la seva
fira Fora Estocs el passat dia 4,
amb la qual van voler acomiadar
la temporada d’hivern per donar
la benvinguda a la primavera i el
bon temps. 

Els botiguers participants es
van instal·lar amb paradetes du-
rant tot aquell dia al llarg de l’a-
vinguda Arquitecte Eduard Fe-
rrés, on van oferir els seus pro-
ductes i van avançar les novetats
de cara a la nova temporada. 

ESPAI DE RESTAURACIÓ
Però a banda de l’aspecte pura-
ment comercial, la fira va pre-
sentar algunes novetats que la
van fer més atractiva per als
clients, destaquen des de l’as-
sociació. En concret, va ser la
primera mostra d’aquestes ca-
racterístiques que va comptar
amb un espai dedicat a la res-
tauració, que va estar ubicat a la

part central de la fira durant tot
l’horari d’aquesta. “Aquest fet ha
permès donar un nou recurs a la
fira que creiem que pot ser un
bon canvi de cara a una nova
imatge”, van destacar des de
l’associació organitzadora. 

Per altra banda, i seguint
amb la gastronomia, a les cinc

de la tarda d’aquell dia es va fer
una xocolatada per agafar forces
de cara a les darreres hores de la
fira, mentre que a última hora hi
va haver actuacions musicals i
de percussió. 

Tot plegat, una bona ma-
nera de donar la benvinguda a
la primavera. 

El temps va respectar la fira i finalment no va ploure. Foto: Vilassar Comerç

Vilassar Comerç uneix comerç 
i degustacions en el Fora Estocs

Trobada | Anàlisi dels mercats financers amb empresaris de la comarca
El CosmoCaixa de Barcelona, de la mà de CaixaBank, va acollir el passat dia 16 una trobada amb
una vintena d’empresaris de la comarca. La jornada, denominada Enfocament expert: actualitat 
en Mercats, ha comptat amb la presència de Carles Gramunt, director de Banca d’empreses de 
la territorial de Barcelona de CaixaBank. L’any passat l’entitat va celebrar 11 sessions similars.

Comerç

Plataforma per la Llengua vol
fomentar el català al comerç

LLENGUA4”Si estàs cansat d’a-
nar a restaurants, bars o comer-
ços i que no t’atenguin en català,
CatalApp és la teva eina”. Aques-
ta és la declaració d’intencions de
la nova aplicació per a mòbils de
Plataforma per la Llengua. 

Es tracta d’un programari
que serveix per puntuar les bo-
tigues en base a l’ús que es fa del
català en l’atenció oral i escrita.
Des de Plataforma per la Llengua

asseguren que l’aplicació ofe-
reix la possibilitat de puntuar 1,5
milions d’establiments de tots els
territoris de parla catalana, els
quals estan geolocalitzats pels
serveis de Google.

“El funcionament de Cata-
lApp és senzill”, afirmen des de la
plataforma, ja que és una aplica-
ció que permetrà “classificar els
comerços que tenen més res-
ponsabilitat lingüística”.

RISC4El Consell Comarcal vol
que la Generalitat declari les pi-
nedes de la comarca com a zona
d’actuació urgent. Així ho ha
aprovat el Ple del Consell, que
ara farà la petició al departament
d’Agricultura de la Generalitat.
"La ràpida extensió de la plaga
de Tomicus i l'increment de risc
d'incendis per l'acumulació d'ar-
bres morts obliga a una inter-
venció ràpida" ha dit el president
Miquel Àngel Martínez i Cama-

rasa, que també demana al Go-
vern que destini més recursos a
la conservació dels boscos.

En aquest sentit, l’ens co-
marcal també ha donat llum
verda a la creació de l’Agència
de Boscos del Maresme, amb
l’objectiu de fer front a situa-
cions crítiques com la causada
pel Tomicus. Per fer-ho, l’a-
gència apostaria pel treball con-
junt entre administracions i
propietaris forestals.

PLUGES4Ja fa més de cinc mesos
que el Baix Maresme va patir les
pluges més fortes de la dècada,
però els diners per fer front als des-
perfectes que van provocar els ai-
guats encara no han arribat. En
aquest sentit, els tres municipis
més afectats per les pluges -Vi-
lassar de Mar, Cabrils i Cabrera-
esperen que la Diputació de Bar-
celona defineixi a l’abril les ajudes
que pertoquen a cada poble en el
marc de la línia d’ajudes com-
promesa per l’ens provincial, de 4
milions d’euros.

Davant d’aquesta espera, els
tres municipis més afectats per les
pluges han decidit actuar de dife-
rent manera. En el cas de Vilassar
de Mar i Cabrils els Ajuntaments
han avançat diners que ara espe-
ren que els hi siguin retornats. A
Vilassar, la principal actuació as-
sumida pel consistori ha estat a la
riera d’en Cintet, amb un cost
que oscil·la entre els 250.000 i els
300.000 euros, segons explica el

regidor d’Urbanisme, Àngel Font.
Ara, el govern municipal de Damià
del Clot espera que la Diputació
aclareixi quants diners destini al
municipi i també que l’Agència Ca-
talana de l’Aigua (ACA) faci efec-
tiu el pagament de 230.000 euros
que ja ha anunciat. Una ajuda que
en el cas de Carbils serà de
120.000 euros, després que l’A-
juntament hagi decidit avançar di-
ners per fer diverses obres a rie-
res i torrents.

En canvi, Cabrera de Mar ha
optat per esperar les ajudes su-
pramunicipals, tot i que no han

pogut evitar certes obres que l’al-
calde, Jordi Mir, qualifica de “pe-
daços”. Ara esperen 200.000 eu-
ros de l’ACA i que la Diputació
concreti quants diners aportarà al
municipi.

A més, pot ser que la Genera-
litat també faci alguna aportació
i els tres municipis no han tingut
més notícies del govern espanyol
des que van demanar que la zona
fos declarada catastròfica. La qua-
lificació de “preocupant” que Font
utilitza per referir-se a la gestió dels
aiguats és la que millor reflecteix
les sensacions dels Ajuntaments.

Alguns municipis han avançat diners per fer obres. Foto: Arxiu

La comarca espera rebre 
les ajudes pels aiguats a l’abril

Demanen actuar d’urgència a
les pinedes del Baix Maresme

Ensenyament | Període de preinscripció
Des del 23 de març està obert el període de preinscripció per al curs 2017-18 als centres pú-
blics i concertats de la comarca per al segon cicle d’educació infantil, primària i secundària
obligatòria. El període per fer efectiva la preinscripció es tancarà el 4 d’abril. Els criteris de

prioritat per a les assignacions es poden consultar a la pàgina web de la Generalitat.

Negociacions en marxa per 
a l’ampliació del Mataró Parc

COMARCA4L’Ajuntament de
Mataró i General de Galerías
Comerciales, en mans de l’em-
presari Tomás Olivo, estan ne-
gociant sobre una possible am-
pliació del centre comercial Ma-
taró Parc, segons informa el Pe-
riódico. Aquesta és una superfí-
cie de referència a la comarca i
ara, els seus propietaris, estarien
plantejant-se ampliar en 30.000
metres quadrats el sòl comercial. 

Com ho faria? Doncs cobrint
el pàrquing dels cinemes Cine-
sa que ara mateix està a l’aire
lliure i fent servir un terreny ad-
jacent, el qual, però, està quali-
ficat de zona verda i és propietat
del consistori. 

Des del centre comercial as-
seguren que amb l’ampliació es
crearien 2.000 llocs de feina
directes i un miler més d’indi-
rectes a la comarca. 
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MOBILITAT4La Diputació
de Barcelona ha endegat un pro-
grama complementari de millo-
ra i manteniment de camins que
estarà en marxa durant els prò-
xims tres anys. El principal ob-
jectiu d’aquesta iniciativa és do-
nar suport a les necessitats dels
diferents municipis de la demar-
cació en el manteniment d’a-
questes vies veïnals. Des de la Di-
putació informen que les prime-
res actuacions d’aquest programa
s’iniciaran els pròxims mesos, les
quals aniran a càrrec dels matei-
xos municipis.

Del programa, que està dotat
amb un total d’11,2 milions d’eu-
ros, se’n beneficiaran un total de
257 municipis de la demarcació
de Barcelona, que són els que
s’han acollit a la convocatòria. 

1.650 QUILÒMETRES
D’acord amb les sol·licituds re-
budes, es podran arranjar un to-
tal de 549 camins que suposen
uns 1.650 quilòmetres, el que
significa que gràcies a aquest
programa es podrà millorar prop
del 10% del total dels camins

veïnals que hi ha actualment en
el territori de la demarcació de
Barcelona.

Gràcies a aquest programa
es beneficiarà a un conjunt de
185.000 usuaris que circulen per
aquestes vies, ja que es millorarà
l’accessibilitat a un total de 900
nuclis de població i urbanitza-
cions aïllades, 4.400 masies dis-

seminades i més de 3.200 explo-
tacions agràries i ramaderes re-
partides pel conjunt del territori.
Així mateix, gràcies a aquestes
obres, es podran crear uns 200
llocs de treball temporals.

ELEGITS PELS MUNICIPIS
D’acord amb el programa, que
està en vigència pel període 2016-

2019 a raó de 2,8 milions d’euros
d’inversió anual, cada municipi de
la demarcació ha pogut sol·licitar
un ajut per arranjar i millorar
aquells camins del seu terme que
hagi cregut més necessari.

De fet, els municipis han po-
gut escollir els camins a arreglar
d’acord amb el seu criteri. Ha es-
tat un procés de selecció basat en
motius d’urgència, com ara la re-
ducció de riscos imminents o d’a-
rranjament del paviment per res-
tituir-ne el pas, fins a un màxim de
50.000 euros. 

En aquest sentit, els ajuts que
ofereix aquest programa de la
Diputació es poden destinar a di-
ferents treballs de manteniment,
els quals poden anar des de po-
sar una capa de rodament al
camí, fins a tapar els forats que hi
poden aparèixer a causa del pas
del temps. 

Per altra banda, la Diputació
està elaborant i lliurant catàlegs
de camins municipals a diverses
localitats de la demarcació de
Barcelona, en els quals, a més
d’estar inventariats, se n’analitzen
els trets fonamentals. 

Per uns camins dignes
» La Diputació de Barcelona aporta 11,2 milions per millorar 1.650 quilòmetres de vies veïnals

» Se’n beneficiaran urbanitzacions, masies i explotacions agràries i ramaderes de 257 municipis 

AJUDES4Entre els criteris que
s’han tingut en compte a l’hora de
donar aquests ajuts hi ha la con-
nectivitat a nuclis dissemi-
nats –especialment en el cas d’ac-
cés a nuclis dispersats en l’entorn
rural– i la ràtio d’importància so-
cial a partir dels quilòmetres de ca-
mins per cada 1.000 habitants.

També s’ha tingut en compte
l’aportació econòmica municipal
i la importància territorial dels ca-

mins en l’àmbit de la localitat, a
partir de la ràtio del total de qui-
lòmetres que hi ha d’aquestes
vies per l’extensió quilòmetres
quadrats del terme municipal. 

En aquest aspecte, s’ha tin-
gut més en consideració l’exten-
sió del terme municipal que no
pas el nombre d’habitants de
cada localitat, de cara a poder
afavorir les que són més grans
però tenen menys població.

Criteris per a la subvenció

La Diputació treballa perquè tots els camins de la demarcació estiguin en bon estat. Fotos: Diputació de Barcelona

@diba

D’acord amb les

sol·licituds rebudes,

es podran arranjar

549 camins
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Esports

CABRILS4Futbol de qualitat en
categories de base. El passat dia
19, les instal·lacions del Club Es-
portiu Cabrils van ser l’escenari de
la cinquena i darrera fase prèvia
de la Danone Nations Cup, una
de les competicions de futbol
base més prestigioses del mo-
ment en la categoria aleví.

Molts equips de la comarca
no van voler deixar escapar
aquesta oportunitat per demos-
trar el potencial del seu planter
i, entre molts altres, a banda
dels amfitrions hi van participar
la UE Vilassar de Mar, el CE Vi-
lassar de Dalt, l’Atlètic Masnou,
el Futbol Cabrils o el CF Alella. Al
marge d’aquests, la Danone Na-
tions Cup també va reunir al
poble equips dels dos Vallesos.

De tots aquests, els dos que
van aconseguir el bitllet per a la
final van ser els dos equips de Vi-
lassar. En el torn del matí el Vi-
lassar de Mar va passar al partit
pel títol després de guanyar un

partit i empatar un altre a la
prèvia. En el matx decisiu, els
blanc-i-vermells van guanyar
per 4-1 contra el CD Montcada.

Després de dinar va ser el
torn del CE Vilassar de Dalt, que
va aconseguir els mateixos re-
sultats que els seus veïns i va ha-
ver de suar de valent per derro-
tar el Cerdanyola-Mataró. La fi-

nal va acabar sense gols i els
blanc-i-verds van aconseguir la
victòria a la tanda de penals.

Així els dos conjunts, junta-
ment amb el CE Mataró i la UD
Cirera, passen a la final catalana,
que es jugarà el pròxim dia 21 de
maig a les instal·lacions de la Ciu-
tat Esportiva Dani Jarque de
l’Espanyol, a Sant Adrià.

El Vilassar de Mar celebra la seva victòria. Foto: DNC

Cabrils gaudeix dels talents del
futur a la Danone Nations Cup

» La UE Vilassar de Mar i el CE Vilassar de Dalt van ser dos dels
equips classificats de la fase prèvia que es va jugar el passat dia 19

La UE Vilassar vol certificar 
la seva permanència aviat

VILASSAR DE MAR4Ni tan sols
els més optimistes s’haurien
aventurat a dir, fa unes setmanes,
que a finals de març la UE Vilas-
sar de Mar estaria a punt de cer-
tificar la permanència.

El mal inici de curs dels homes
de Manel Moya va fer que l’equip
ocupés la cua de la taula durant
gairebé tota la primera volta,
però d’aleshores ençà la dinàmi-
ca ha fet un gir de 180 graus i els
blanc-i-vermells són un dels
equips en millor forma de la lliga. 

De fet, en aquest mes de març
l’equip ha fet un ple de victòries

(per 0-2 a Sant Feliu i amb dos
partits per la mínima al Xevi Ra-
mon contra l’Europa i el Castell-
defels) i només ha encaixat un gol
en els últims quatre partits.

El gran objectiu del curs, ga-
rantir una temporada més a la
Tercera divisió, cada cop és més
a prop i els vilassarencs volen en-
llestir-ho com més aviat millor.
L’equip tancarà el mes el pròxim
dia 26 visitant la UE Figueres i
els tres primers partits de l’abril
seran contra rivals de la “seva lli-
ga”, la Pobla de Mafumet, el
Cerdanyola i la Monta.

El Vive el Masnou, a punt de
garantir la continuïtat a EBA

EL MASNOU4Una recta final
de curs tranquil·la. Aquest és
l’objectiu del Vive el Masnou, que
després d’un altre mes amb alts
i baixos, amb resultats positius a
casa però millorables a domici-
li, vol resoldre com més aviat mi-
llor la seva continuïtat a la lliga
EBA de cara al curs que ve.

Els homes de Raül Laita van
encetar el mes perdent a Lleida
contra el Pardinyes, van recupe-
rar sensacions a casa contra el
Palma i en el partit del passat dia
19 van patir una contundent de-
rrota a la pista d’un rival directe,

el BBA Castelldefels. I és que
després de 19 jornades, els mas-
novins presenten un balanç de 9
victòries i 12 derrotes, però tenen
tres partits d’avantatge sobre el
Cerdanyola, l’últim dels equips
del grup C-B que haurien de ju-
gar el play-off per no baixar a la
Copa Catalunya.

L’equip tancarà el mes amb
el partit més complicat a casa de
la segona volta, la visita del lí-
der, el CB Mollet, i afrontarà el
començament d’abril contra un
altre dels equips de la zona
alta, el CB Quart gironí.

Juli Giner torna a organitzar
una vetllada a Premià de Dalt

PREMIÀ DE DALT4Dissabte 8
d’abril. Aquesta serà la data de la
vetllada Camino a la cima, la se-
gona que Gallego Prada organit-
za a Premià de Dalt i que tindrà
com a gran reclam el púgil local
Juli Giner The Rock.

I és que, per segon cop en
menys de sis mesos (l’última vet-
llada al poble va ser el passat 29
d’octubre), el Poliesportiu Mu-
nicipal tornarà a vibrar amb una
jornada entre les 16 cordes en la

qual, a banda de Giner (que llui-
tarà contra Jerobe Santana)
comptarà amb la presèncdia del
púgil de l’Hospitalet Isaac Chaca
Real. Camino a la cima també
servirà perquè el jove Alejandro
Moya s’estreni com a boxejador
professional.

Aquest serà l’últim combat
abans que Giner comenci a pre-
parar el combat pel campionat
europeu superploma que té el
francès Guillaume Frenois.

Cabrera | Tot a punt per a la pedalada BTT La Burriac Bike
Ja està tot preparat. El pròxim diumenge 26, el Club Ciclista Bike Burriac ha preparat la tercera

edició de la seva pedalada en BTT. El circuit de la prova serà en part pel nucli  urbà del poble, tot i
que també passarà pel Parc Natural de la Serralada Litoral. Els riders que vulguin participar 

podran triar entre un traçat de 39 quilòmetres (La Cabrona) o un de 22 quilòmetres (La Cabreta).
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DIUMENGE 26 DE MARÇ
11:00 L’Aplec de la Sardana se celebrarà per 45a

vegada. En aquest cas, els convidats seran les
cobles Marinada, Jovenívola de Sabadell i Prin-
cipal de Llobregat. / Pati del Casino.

DIUMENGE 26 DE MARÇ
12:00 Victòria Rovira, comissària de l’exposició,

s’encarregarà de fer una visita guiada a les
mostres del Museu de l’Estampació. L’entra-
da és gratuïta i no cal resèrva prèvia. / Mu-
seu de l’Estampació.

DIUMENGE 9 D’ABRIL
18:00 Arriba una nova obra del cicle Petits al te-

atre. Kissu, un espectacle pensat per a nens
i nenes d’entre 3 i 8 anys, serà l’obra del se-
gon cap de setmana d’abril. Les entrades ja
estan a la venda. / Patronat Teatre.

DIJOUS 30 DE MARÇ
18:15Maria Dominkovics s’encarregarà de la xe-

rrada Alimentació i cos, una de les activitats
més importants que s’organitzaran en el
marc de la sisena Setmana de la Salut del po-
ble. / Centre CILF.

DIMARTS 11 D’ABRIL
18:30 L’educador transpersonal Tomàs Villamayor

s’encarregarà de coordinar aquesta sessió de
mindfulness, una disciplina psicològica que
s’entén com “l’enfocament total en un mateix”.
/ Biblioteca Ernest Lluch i Martín.

27 DE MARÇ I 3 D’ABRIL
PREMIÀ DE DALT El Servei Municipal d´ocupa-

ció ha preparat un taller de dues sessions pen-
sat perquè els propietaris d’una empresa
dissenyin una estratègia de venda amb les se-
ves xarxes socials (15:00). / Aula de formació.

DIJOUS 30 DE MARÇ
VILASSAR DE DALT El director de Vilaweb, Vi-

cent Partal, s’encarregarà de la xerrada Tram
final, on som i on anem, del cicle Fem futur.
/ Sala d’exposicions de la Massa CCV.

DIUMENGE 2 D’ABRIL
VILASSAR DE MAR Partit de futbol correspo-

nent a la 32a jornada de Tercera divisió en-
tre la UE Vilassar de Mar i la Pobla de Mafu-
met (12:00). / Municipal Xevi Ramon.

EL MASNOU COMARCA ESPORTSVILASSAR DE MARPREMIÀ DE MAR

CABRILS L’escriptor Quim Torra arriba
al poble per parlar de la seva novel·la
Muriel Casals i la revolució dels som-
riures. / Biblioteca.

L’escriptor Quim Torra visita 
la biblioteca de Cabrils
Dg. 12 de febrer a les 10:00

L’Amistat serà un dels llocs on s’estre-
narà Incerta glòria, l’adaptació de la
magnífica novel·la de Joan Sales que
ha fet el cineasta Agustí Villaronga. /
Espai l’Amistat.

La ‘Incerta glòria’ d’Agustí
Villaronga arriba al poble

Ds. 25 de març a les 22:00

Aqusta xerrada informarà sobre les
clàusules sòl, assessorarà els afectats
sobre el procediment i posarà al dia de
l'estat actual de les reclamacions tra-
mitades. / Can Malet.

Arriba una xerrada
sobre les clàusules sòl
Dc. 5 d’abril a les 19:00

EL MASNOU Partit de bàsquet co-
rresponent a la 22a jornada de la lli-
ga EBA entre el Vive el Masnou i el CB
Mollet. / Municipal del Masnou.

El Vive El Masnou rep la
visita del líder, el CB Mollet

Ds. 25 de març a les 20:15
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